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taken before me

of

this

Registrar.

TIAH

THE BANKRUPTCY ACTS, 1914 and 1926

D

IN THE WAKEFIELD COUNTY COURT.

IN BANKRUPTCY, Nog. 1 of
RE: JOHN GARLICK LLEWELLYN POULSON
PUBLIC EXAMINATION OF THE DEBTOR.

Before MR. REGISTRAR Garside
at the Court
this 13thday of June 19,72,

PRESENT:
THE OFFICIAL RECEIVER: Mr., W. A. Bishop.

FOR THE TRUSTEE: ( Mr, Muir Hunter, Q.C.
( Mr. Graham.
( Mr. Crystal.

FOR THI DEBTOR: Mr, L, Saffman.

The above-named debtor, being sworn and examined at the
time and place above mentiened, upon the several questions
following being put and propounded to him, gave the several
answers thereto respectively following sach question,

thiat is ta' say =

JOHN GARLICK ILEWELLYN POULSON, swomm,
Examined by THE OFFICTAL RACIVER:

1. Q. Will you give the Court your full and true name?
fel John Garlick Llewellyn Poulgson.

How old are you? 4. Sixty-two.

When you left school in 1928 did you enter into
articles with a firm of architects? A, Yes,
And did you complete four year's articles on the
30th June, 19%27 A, Yes,

And did you become a member of the Royal Institute
of British Architects? A. Later.

After that? A. Yes.

Did you marry in 1939% 4. Yes.

And did you live with your father until 1954, when
you had the dwellinghouse known as "Mannesseh",
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about &£50,0007 A, Yes. I lived with aim in
Knottingley, though, not there.

You. lived at Knottingley with your father? A. Yes.

And vou built that house with the aid of & bank loan, daid
you not?  A. Yes.

On the 1lst July, 1932, with cash capital of £50 did you
start a practice as an architect from rented premises at
Yorkshire Penny Bank Chambers, Ropergate, Pontefract?

A, Yes.

And did you open an account at Barclay's Bank?  A. Yes.
And were you ultimately allowed overdraft facilities?

A, Yes.

And did they rise to £250,0007 A, After the war,.

After the war? A, Yes.

Thot was without security, was it? A. Yes.

In 1938 did you transfer your practice to 29, Ropergate,
Pontefract? A. Yes.

Were those rented premiges? A Yesa.

From the outzet was your practice profitable? A, Yes.
And did it steadily expand from 19%9 onwards? A, Yes.
And would it be true to say that by 1968 you were enplying
750, and you had the largest architectural practice in
Burope? A. Approximately that in all with the
enginesrs; they were not only architects, there were all
the ancillaries.

Could you lean forward a bit? Will you try amd avold
lowering your volce? A. Yes, BOYYY. They were not
only all architects, they were engineers and other
professions.

Initially, did you undertake any work that became
available? A, Yes.

Did you then concentrate on carrying out work for breweries?
A.. Before the war this 1s.

During the war years did you carry out work for various
Government departments?  A. Yes. |

And from 1945 to about 1960 did you concentrate on national
housing schenes, industrial buildings, notor car showrooms
and service stations? A, Yes.

Subsequently, did you design and act as architect in respect
of hospital buildings, harbour installations, office blockss

e g sidedt mma mrd ather lLaroe {:Qntr&gtfg? K Sechools,




29,

30,
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32,
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35.
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40.

41,

42,

43,
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Q.

In 1946 did you open a branch of fice From leased premises
at 46, Catherine FPlace, London S.d.1% A. Yea.

And in 1951 did you open & further branch from rented
premises in Abert Koad, Middlesbrough? 4. Tes.

Did you transfer that office in 1954 to other premises in

. Albert Road? A, Yes.

In 1956 did you buy the property in Pontefract, 29 Ropergate,
at a cost of £6,1907 A, Yeg. ’

Did your bank help you to buy that? A. Yea.

And then in 1958 did you buy the property 46, Catherine
Place, London 8.W.l. at a cost of £12,2677 A. Yes.

And once again the bank provided the money. From 19%2 to
1958 did your drawings increase from £200 2 year to £20,000
a year? A, Yes.

And that included income tax and surtax? 4. Yesn.

At 30th June, 1958, if you will accept the figures from ke,
according to your accounts you had a credit balance of
£20,465 on your capital account?  A. Yes.

. Tou have produced accounts Tor the year ended 30th June ,

1959, which show that you made a net profit of £9,947 on
fees of £109,911; your drawings including income tax
totalled £23%,143, and as at 20th June, 1959, you had a
credit balance of £7,269 on your capital account?  A. Yes.
In 1960 was the property 46, Catherine Place revalued at
£21,854%7 A, Yes.

And in that year your accounts show that up to the 30th
June, 1960, you made a net profit of £27,000 on feeg of
£162,000, and that your drawings totalled £38,000, and

your capital sccount balance was a credl® of £6,1607

A, Yes,

And also in 1960 did you sell the property 46, Catherine
Place for £21,854, that is the amount of the revaluation?

A. Yes.

And did you transfer your TLondon branch office to 15, Greycoat
Place, London S.W.1? A, Yes.,

And did you obtain a 14 years' lease 2t an overall rent of
£5,500 a year? A Yes.

Did those premises comprise first and second floors?

A. Yes.

One floor was used as a flat and the other as offices?

A, Yes.
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Qe

And did you occupy the flat from dJune, 1968, when you were
in London? A. Yese

Also in 1960 did you opel o branch office from leased
premises at 4, Herio®t Row, Edinburgh?  A. Yes.

Now, the next year's sccounts to 30th June, 1961, show that
you made 2 net profit of £29,000 on fees of £241,000; your
drawings totalled £28,000, and you had 2 credit balance of
£6,820 on your capital account? A Yes.

3o that you were not progressing much, Mr. Poulson, at that
time, were you? Mogst of your profit was being absorbed bY
your personal dyrawinge and income tax; you were not
accunulating much in the way of capital, were you? A No.
Now, in 1961, because your business wWas expanding, did you
carry out alterations at a cost of £20,800 to 29, Ropergate,
Pontefract? A Tesa.

And to provide further working capital did you aall the
property for £74,000 to an ingurance company?  A. Yes.
Did you then obtain a 35 yearg' lease of the property at @
rent of £5,775 a year? A. Yes.

The next year's accounts to 30%h June, 1962, sShow that you
made 8 netb profit of £59,000 on fees of £395,000; your
drawings totalled £26,000 and your ecredit balance OH caplbal
account went up 10 £87,0007 A. Tes.

The following year your profit was £663,000 on fees of
£526,000; your drawings were £40,000, and your capital
account inoreased to £115,0007 A, Yes.

Wow, before that, in an effort to reducs the incidence of
taxation, on the o4+th October, 1958, did you form a company
ynown as Ropergate depvices Limited wvith a nominal capital
of £100 in £1 shares? L. Yea.

Did you form thal company TO act as a service company to
your practice? A, Yes.

And were you appointed Director on the Ath Decembels 1958,
and did you resign on the 3lat Marci, 1960% A Yes.

And then were jou reappointed on the 1%th May, 1966, with
the permission of the Architects' Registration Council?

A, Yes.

When the company was formed, did you subscribe for 99 £1

shares, and did a Mp., Gomersall subscribe for one share?
A, Yes.



o, @hd My, Gomersall later became & gilent partner in the

:ﬁmautice? L., Correct.

. Now, did the company start business when it was incorporated?

e No.

Why was that? A, 1 could not answer that question.

Was there some difficulty with the Architects' Registration
Council? A. Tes, there was for a long timse, getting it
through.

Q. And did it, in fact, not start business until 19637

L, Correct.

Q. And from then until %0th June, 1964, did it supply you with

the services of unqualified staff and stationery? A Yes.

Q. In 1964 did you buy the property ST, Catherine's House, which

you later named Churehill House, Mill Hill, FPontefract, at a

cost of £3,1707 A Yes,

Q. And subsequently was that property occupied by the engineering

gide of your practice? A, Yes.

Q. And 29, Ropergate was occupied by the architectural aide?

A, Yes.

Q. And was 29, Ropergate also occupied by Ropergate Services

Timited? 4. TYes, at that time.

. Now, the next accounts I want to refer to are for the year
onded 30th June, 1964. Do those show that you made a net
profit of £1%6,000 on fees of £613%,0003 your drawings
totalled £58,000, and as at %0th June, 1964, you had a credt
balance of £200,000 on your capital account? A. Tes.

70. Q. On the lst July, 1964, did Ropergate Sepvices take over from
you office furniture, fixtures, equipment and motor carsg ab
book values totalling £46,8247 A, Tes.

71. Q. What was the purpose of that? A. Taxation.

72, Q. Taxation.  And gubsequently did the Ropergate Services
supply you with the gservices of unqualified gtaff, stationery,;

equipment and vehicles? A, Yes.

7%. Q. They supplied you at cost plus T% profit? 4. Yes.

74. Q. And that was an agreed figure with the Inland Revenue?
A. Yes,.

75. Q. Now, did Ropergate Services subseguently supply services to
other companies, International Technical and Constructional
depvices Limited, Open Bystem Building Limited, International
Technical and Constructional Services (Africa) Dimited and




other companies which I will mention 1ater? A. Yes.

6. Qs Ta it falr to 8ay that Ropergate were supplying all these
services without any capital, OTr with inadequate capital,
go that you Were having to make payments on thzt company's
behalf? A, Yes.

7, G. And year by year Ropergete's indebtedness to you was

jnereasing? A Tes.

8. G In 1964 were you appointed architect and engineer to a
company known as Gonstruction Promotion Timited? A, Tes.

79, GQ. And had that company been appointed management consultants
for the design and erection of port facilities on the weat
coast of Africa at Mossamadees?  A. No, Angola it 1is.

80. Q. Angola? A, Yes, not Mozambique, Mozambique is on the
east coast.

g81. Q. Not Mozambique, Mossamadees? A. Mogamadees, I am SOTYLY,
I thought you said Mozamblque.

a7, Q. Now, towards the end of 1964 was it sugecested to you by two
of your employees that it might be wize for you to geparete
the ecivil and structural engineering aide of your businesd
from your architectural practice? A, Yes.

8%, Q. What was the sdvantage of that? 4. Well, having got
this harbour and being 350 succesaful, it was pointed out
that if we geparated the engineers, they could go on tO
the panel of the Institute of Consulting Engineers, which

they could not do if it was asaociated with a firm of
architects.

84. Q. So did you agree to that suggestion, sand on the lst Januarys,
1965, were two nNew firms registered? A. Yes.

85. Q. J.8.L. Poulson, practicing as architects, guantlty

gurveyors and town planners, and J.GeL. Poulson Angmoclates,
|

carrying on buslness ag civil, structural, heating,

ventilating and electrical engineers? A Tes.

86. Q. Now, what was the effect of that, or the impediate effect?
Was there any immediate effect? A, None whatevelr.

87. Q. How, although two nev firms had been resistered, what
happened in practise regarding the aecounting side of the
operations? A. Well, it later turned out that separate
books were never kepte.

88. Q. No separate books were kept, so it was just trading &s it

was before, just one practice with two divisiong? A, Tes.




Q.

Qe

Qe

What was the agreement between these two employees —-

Who were they? A. McCowan and Harvey.

Mr., McCowan and My, Harvey. What was the arrangement

with them? A, -+ I waz the consultant architect, 1

nad 90% of any profits that accrued and they had 10% for
their respective gections. One being a civil engineerx,

and the other being a mechanical engineer.

Can you repeat that, the shorthand writer cannot hear it?

4. Sorry. 90% of the profits were to go back to J.G.L.
Poulson because all the work was really for that firm as
enginecrs OT structurals, and 10% for thelir regpective
departments, one being a civil engineer, one being a
mechanieal engineer, was 10 g0 to them, those two individuals.
do0 10% of the net profit of the work carried out by J.G.L.
FPoulson Associates was to remain with Mr. Harvey and Mr.
McCowan?  A. Plus, of course, these high salaries.

The salaries they got paid? A. Yea.

But you say no separate books of qocount were kept, so how
did you arrive at the net profit that they had from thelr
divizion? A. They never did. It appeared when I wag --
1 was not aware of this until the court case of Harvey,

they never did keep them and then, of course, it came out.
When was this: was this in 19697 A, T+ started in 1968,
I think.

90 for three years you did not tnow that separate books were
not being kept?  A. Well, of course, it was for two years,
because they started January 1at. There would not be any
sccounts until the middle of 1967, would there?

Well, you started off on the lst January, 19657 A, I
thought it was 1966,

30 1965, 1966, 1967 - getting on for three years? A. Ted.
How did you discover that no separate books had veen kept?
A, When it came to the Harvey case - and this had dragged
on for two years, because 1t was first to be settled by
arbitration, and then either the first arbitrator died or
the second one, and one fell ill and then I was advised 1o
fight it. Very bad legal advice.

Now, what about your accountants and auditors, did they not
tell you? A, No.

Did you have separate accounts prepared? A, No, they did
note. I do not think they kept them geparate until this




Q.

Qe

Q.

Q.

Q.

Q.

;;asey and then they had to make the accounts up, and refer

" right back, and even after the Harvey case they did not
f

keep new books in spite of that, I found out later.

Did your accountants and auditors know of this new
arrangement that there were two separate practices?

JAC, Oh, yes.

And in 1965 did you open a further branch office from
leased premises at 18, Grosvenor Flace, London S3.W.17

A, Yes,

The next accounts produced are for the year ended 30th June,
1965, and they show a net profit of £106,000 on feeg of
£92%,000; your drawings totalled £32,000, and as at 30th
June, 1965, you had a credit balance of £225,000 on your
capital account, ami Ropergate Services was indebted to you
in the sum of £95,0007 A, Yes.

Now, when you saw this large amount owing by Ropergate
Services, did it concern you at all? A. No, not at

that period.

Now, in 1965, were you appointed architect to build a Law
School forming an extension to the University of Lagos,
Nigeria, at a cost of about £500,000?  A. Yes.

Your fee would be 124%, would it?  A. Yes. Plus
expenses, yes. It was abroad, yes.

Ig that the normal scale? A, It is for everything;

that is not just pure architects, that is engineers,
everybody, quantity surveyors, the lot.

Is that a fixed fee set down by the Architects' Council?

A, It is an accumulation of the fees, and it really
grosses up to that figure.

And when you obtained this contract did you open a branch
office from leased premises at 121 Yakuba Gowan Street,
Lagos? A, Yes.

And you leased a flat there for the use of Mr. Gomersall,
who was the resident architect at the time? A, Yes.

In February, 1967, were you appointed architect to build
Benin General Hospital, Benin, Nigeria, at a cost of about
two million pounds?  A. Yes,

Was the Law School completed in 1969, but work did not start
on the hospital because of the Nigerian Civil War? A, Well,
it was occupied part of the period by the Blafrans, was Benin,
So you did not start work on that contract until April or May



131.

132,

5. Were separate books kept for the Lagos offlce? A. TYes.

Qe

19707 A, Until after the war finished, that is right.

Now, before that, in 1964, were you conaldering the gquestion

of building houses by certain industrial methods? A. I was
asked to consider it.

And did you eventually prepare some plans for bulilding
houses? A. Yes.

And did you find that the costs were within the figures i
1aid down by the Ministry? A, Yes.

And, as a result, in March, 1966, did you acquire a ready-made
company, Open System Building Limited? A, E didnttu.

Who did?  Did your wife? A. Yes, she bought it.

And the company had a nominal capital of £1,000 in £1 shares,
and would it bLe true to say that throughout your wife held =
controlling shareholding?  A. Yes.

She was the controlling shareholder? A, YTes.

The company was obtaining contracts from local authorities

to build these houses? A. Industrialised houses.

Now, what part were you playing? A, Architect, and

guantity surveyor.

Tou were the architect, and you were getting normal scale
fees? A, Yes.

Were you getting anything else?® A, Yes, £5 a house from
the System Building Company as part of the contract.

That was because it was your idea? A. Yes, because it
was our plans - the patents work.

Who was running the company? A, Well, up to the end,

Sir Bernard Kenyon was the Chairman.

Well, the company had not much capital, only a thousand
pounds in £1 shares., Who was financing it? A, Well,
Ropergate Services.

And who was financing Ropergate Services?  a. J.G.L. Poulsa
So you were financing the company, really, were you not? If
was going from you to Ropergate, Ropergate to 0.8.B., and
although your wife was the major shareholder and a number

of directors from time to time, including, as you say, Sir
Bernard Kenyon, were you in fact controlling it? A, No,

because I never attended any board meetings.
But you were providing the money, Mr. Poulson. Would it
not be a question that you being the piper, you were playizz




A Pardon? A, He would agree with you, he didn't take

.

the tune? L., No, not in this case, not with men like
that . I think he would agree with you if he was here.

i jnstructions - he was not the type to take instructions

from anybody.

Can you keep your volce up, because Coungel cannot hear

you. Was this company successful? A, Very successful
until this trouble started, and then they got cancellation

of contracts, otherwise they would have paid off their

debts that year.

You really started operating this company from about March

or April 19667 A, Yes. In the first case I was doing

it not as Open System Building. T was asked by the Ministry
of - the National Housing Agency as it was then - to explore
the possibility of a Swedish housing system to come into this
country. I wag not very keen on doing this because I had
had enough of system building on schools, but I was finally
persuaded to and I explored this position for about 12 months
and then gave up the position as impossible, because we

could not get the cost down to the Ministry of Housging and
Local Government figures.

Now, you say that 0.3.B. was profitable at first, but then
there was some trouble. Now, in the middle of 1969 there
was some publicity in a particular magazine? A, That is
what killed it.

"Private Bye'. A. Yes. Two contracts for Nottingham
Corporation and for Castleford finished it. Those two
contracts would have paid off the indebtedness of 0.5.B.

to Ropergate.

Now, are you saying that those contracts were cancelled as
a result of the publicity, or was it bhecause there was a
cut back in Government spending? A, Both. No; in
those particular two cases they were repeat orders, further
extensions of adjoining sites.

There were a total of three articles in "Private Eye", were
there not? A. Yes.

Three articles? A. Yes.

And were they concerned mainly with your practice and 0.3.87
A, I cennot remember. I thought there was a lot about
Mr, Morgan in themn.

The first one was mainly concerned with 0.8.B7  A. I see.




1d you say that the information contained in those

icles wag factually correct? A. No.
was not factually corract? A Mo,
aken againat "Private Lye"?

rﬁgg any action for libel t
iy 1 was adviged not to because there was nothing to gain

B gp I did 1%; they could not meet any coats.

g, Well, I think they are still sunctioning. There have been
| guite & number of actions taken against "Private Eye"?

K. Yez, but I vnderstand they have always been naver able

to get any fees as a result of it, and that was from

0lifford Turners.
Well, let us leave 0.5.B. for the moment and go back to

Construction Promotion Limited. Now, throughout its
existence had that company concentrated on engineering

projects overgeas?  A. Just one.
LA, TYes. Well, it did as far as I am concerned.
Was

Just one?
fut it was functioning vefore you came on to the scene,
it not, before you Were appointed architect? A. Tes.
hnd it was not competent, I take it, to undertake architect-
ural projects as its gtaff were engineers? A. Well, it

was not only that; it was our engineers who did the

engineering work. We did not do any architectural work for

them., They had not & technical staff; they w e menagemnent
congultants.

You said at your Prelimi
envisaged architectural work available in Mexico,

Abu Dhabi and the Middle Eagt, and probably later Hest
jonal Technical and Qonstruction~

nary Bxamination that because of the
Peru,

Africe, the company, Internat
al Services Limited (I.7.C.8.) was formed on the 30th

December, 1966. Whoge idea was this; Was thia your idea?

A, Well, no. What precipitated it, we had a pnumber of

connections with Vickers Timited, and one of the original

e Chairman and Managing Director of the

directors was th
Vickers Medical Divislon.

152, Q. That was Dr. Williams, was it?  &. Yes.
{tuent in doing overseas work in the building field
Well, that is why

And the main

const
is that you need finance arranging.
Me, Maudling came in, because a2t that time he was 2

director of Kleinwert Benson, the merchant bankers, and the

other director was §ir Bernard Kenyon.




. I agree they were the directors, but whose idea was
to form this company? A, Well, it started as a

éult of our connections with Vickers, and they thought
could capitalize on this in a further separate company.
It was not one individuwal; it was as a result of a lot of
discussions due to the events at that time.

ell, the company started off with a nominal capital of

" £2,000,1later increased to £3,000, in £1 shares. Now, did
your wife subscribe for 2,000 £1 shares? A, Yeg.
jj'And she was the major shareholder throughout, was she?

A Yes.

)e Did the company start trading in January, 1967, from
18, Grosvenor Place? A, Yes.

Q. Were those your premises? A. I leased them - Ropergate
Services leased them, yes,

Gowan Street, Lagos?  A. Tes,
h@ég o And then in 1968 it acquired the lease of premises in
Beirut? A, Yes.

A, Yes. It was actually a room out of our existing
architectural office, that is all.

Q. Now, what part did you play in the running of this company?
A, Nothing; I did not even attend board neetings.

Q. You do not need to attend board meetings to control a
company, Mr. Poulson -~- A, I would respectfully
suggest, I would =--

Qe Your wife was the —- A, After all, I did not appear on
behalf of her, and I would respectfully suggest two of those
gentlemen would not have taken ¥indly to anything I would
have said as to how they should run a company. They were
more than competent, surely.

Q. Once again, where was the company's finances coming from?
They were coming from you through Ropergate, were they not?
A, Well, it turned out that way, but it was not expected
that it would be quite as large as they ultimately were.

Q. But the company had no adeguate working capital, had it?

It had 2000 shares originelly, so there was no promised
capital there to start operationg in the Middle Bast, so
that the only money available was coming from —- A, But

they were not starting from scratch. They had work availables



ke opening an office and then going

4ust 11
available to them, and they therefore

;|ﬁm@g had work
| pe earning very quickly.

d the company earn very quickly? 4. No, i% P
that, do you think? A. ¥ell, there is all sorts
I would think the accountants are the best

geations.
T would not krow; we can all

1é“to answer that one.
h gifferent ideas.

Jow, in 1965, before you started I.T7.C.5., did you open

this office in Beirut that we mentioned and did you emply
cgentative? A. A4S

;@-Mr. Constandi Nasser there as your repr

a heating engineer, yes.

He was an engineer, was ne? A. Yes, a mechanical

. Qe
engincer.
And as a result of enploying lr. Nasser did you obtain

in respect of various work in Abu Dhabi? A, DNog

contracts
1.7.0.9. did, not me.

Who was employing Mr. Hasser then, you or I.T.C.837 A, At
the beginuing I did, wut I.T.C.3. when they formed and they

got going and he produced these contracts, they took him over.

But in actual Ffact you were still payling him through
Ropergate, were you not? A. No, through I.T7.C.5.

TLet me put it this way, the actual pounds, gshillings and
pence in those days were coming out of your pocked, whe ther
it came through Ropergate, through I.T.C.5. TO Mr., Nasser?
A I can assure you he did not congider he was employed by
me., He wag very flattered 1o be employed by who he Was.

Yeg, but the actual money to pay him eventually originally

came from you, did 1t not? 4. He would not probably know

at that time.
Now, the first tyo contracts that youwere 2
ser that the commission was 5% instead of

oing to take,

were you told by Nas
the normal 1257  A. Correct.

176. Q. And was it because of that that I.T.C.5. came in? 4. Fos;
I.T.C.3. got thosec contracts because the Chairman of L.T.C.3.

i'
was known to the Ruler of that Btate.

177. Q. The Chairman was Mr. Maudling? A,
178. Q. So what were you going to get, you were doing the work?
Al I was the architect, put I only did the sketeh plans in

And Managing Director.

these cases.




¥ percentage were you getting for that? A, One per

and we did the quantities only, but the engincers did
.:ﬁﬁorking drawings and supervised, hecause the fee was only
.d it was too low, it was below the R.I.BJA. scale, so I

d not participate beyond those two gtages.

the work have been profitable, then, at 5%%? A, Well,
iway they do it, and the way the engineers get extra gite
ervision fees, and all that, it just about broke even. But,
&f course, then it was the first in that area. But the r eagon
For this was that all the work in that Persian Gulf aree had
ﬁ%ﬁ been done by architects, but done by engineers employing
Iﬁfchitects, and they had never been paid in excess of 5%,
unfortunately.

éo was there any change in the situation? A, Well, they
only did two more. They did four jobs, they got two one week
and probably within a couple of months they got two more, and
they negotiated, did I.T.C.S., and they were for the same
client, the Ruler's eldest son.

S0 all the money that was going into I.T.C.3. through
Ropergate, was anything coming back? A, There didn't dog;
should have done.

Let us come back to work in this country. In 1965 did you
open further branch offices at 1, Newgate Street, Newcastlc
Upon Tyne, and 5/6 Park Terrace, Glasgow? A, Yes.

And in 1966 did you carry out alterations to Churchill House,
in Pontefract, at a cogst of £15,0007 A. Yes.

And do your accounts for the year ended 30th June, 1966, show
that your fees exceeded a million, £1,088,000, from which you
made a net profit of £96,0007 4. Yes,

And youwr drawings, including surtax and income tax, totslled
£117,000, and you had a credit balance on your capital account
of £204,000 as at 30th June, 19667 ' Yes.

And at that time Ropergate Services was owing you £105,000,
and Open System Building Limited was owing you £670Y A, Yes
And because of the expansion of your business, in 1966 did you
buy the freehold property Reams House, Reams Terrace,
Pontefract for £11,500?7 A, Tes.

And with the aid of a mortgage loan did you carry out
alterations at a cost of £38,0007 A, Yes.

Both to that property and also to Churchill House? A. TYes,
for that year. There was more done the following year.




yﬁe-next sccounts for the year ended 30th June, 1967,
o+ the net profit was £112,000 on fees of £1,159,000,
drawings, including income tax and surtax, totalled
0, and as at 30th June, 1967, there was a credit

pf £189,000 on your capital account, At that date
Timited was owing you £9,139; Ropergate Services

ted owed you £90,929, and I.T.C.S. £14,317, so that these
lated companies of yours owed you a total of £114,000
the end of June 19677 4. Yes,

algo in 1967 did you carry out further e xtensions to

o House at a cost of £22,0007 A, TYes.

draft accounts were prepared for you, were they not, for
he year 1o 30th June, 19687  A. Yes.

d do those show that on netfees of £1,034,000 you made a net
profit of £54,000, after meking a provision of £47,000 in
respect of commission sald to be due to I.T.C.S. Do you
call those accounts? A Yes, I do.

. Your income %tax, surtox and drawinze totalled £14,000; you had L
'a oredit balance, according fo these draft accounts, of |
£008,000. These were draft accounts; did you agree with

_ them? A. No.

Y. What sbout this provision of £47,000 for commission to L.T.C.57
A, That was the item I did not agree with.

Where did that figure come from? 4. I haven't the fogglest
idea.

Well, the accountants did not conjure it out of thin air, thery
must have got some instructions from someone? A. They muck
have got it from a request -- Whether it came then or later,
I am not quite sure, I rather fancy it came later, it did not
come through in the original, because there never had been,

and there never has been, any discussion between anybody, ever,
not even to this day, between me and anyone about commissions
for T.T.C.S. or any other company; that is the boards of those

companies.,

Was there any particular arrangement that you had with these
asgsociated companies?  Were they all being financed by
Ropergate or were you financing some directly from JeGoLo
Poulson?  A. No, none directly, all Ropergate, and it was
a service charge of 74%, and we did the work at the proper
scales that the various Institutes laid down e

200, Q. What about the expenses, the payments they had to make, the




:?ﬁmlmmwyﬂmtww;mddmmlwtmmecmmmﬁ%; that came
prom your practice originally, because that was the only one

that was earning? A, Yes, but I mean they --

Bid it go through Ropergate, or did you advance money

directly shall we say to I.T.C.5 and 0.8.B? A. They went

through Ropergate.

-@hey all went through Ropergate. Now, because of all this

money that was going out to these various companies, you must

have been feeling the pinch during 1968, were you not?

A, Yes, with the credit squeeze and devaluation.

And you must have been under some congiderable pressure from

the Inland Revenue? A, At the end of 1968.

You see on the 18th November, 1968 —-- A, I said the end;

S0rTry.

Yes, but on the 18th November, 19638, the Inland Revenue

obtained judgment against you for £211,6%9, so there must have

been gome considerable pressure before judgment was obtained,

The Inland Revenue do not rush blindly into litigation or into

proceedings; they have got to take a number of steps beforc

they take you to court. There must have been some pressure?

A, Well, the people who were handling this were accountants

and solicitors in London.

But you were aware of the pressure, were you not? A. Yes.

There was no hope of you paying this £211,000 at that time,

was there? A, Oh, yes.

How were you going to pay it? A. Well, out of one contract

alone, in Saudi Arabia, and in fact we came to an agrecment

with the Revenue so much a month out of that.

209. Q. And how much a month were you going to pay? A. I cannot
remember exactly, but it was over £30,000 a month.

210. Q. But the fact remains that in November, 1968 -~ A, There
will be correspondence to that effect.

211l. Q. You were not in a position to pay this judgment debt, except
by instalments out of future profits? A, Or if I had sued
everybody else and sued big clients, yes.

212. Q. Well, the only ones you could sue would be the agsociated
companies? A, No, Vickers.

2l3. Q. Vickers? A, Vickers were holding up the money.

214, Q. How much did Vickers owe you? 4. At that time it would
be over a million.




g you get paid? A, Jome of it, eventually, after, but
11 altered after ——
you say Vickers owed you a million? A, Yes,
you say you got paid some of it, How much of it?
I cannot tell you; I will have to look up the records.

gt was this million for?  A. The hospital in Saudi

‘ @?ﬁwhose contract was this; was this an I.T.C.S. contract?
- O

A, No. There is an agreement which vyour office had, a
draft agreement, between Vickers Limited and J.G.L. Poulson.
Q. What did this agreement contain, Mr. Poulson? A. Well,
what we had to do for our fees, and what the fees were, and
all the details about the work.

supposed to be owing you a million? A, There wag the

hospital in Iran as well. There was work in Mexico, all

this - there were two hospitals in Mexico -~ but unfortunately
they closed the department down.

222. Q. You mentioned at your Preliminary Examination a hospital to

be built in Iran at a cost of £5,000,0007 A. Correct.

?23. Qe Your fee would not have been a million there? A, No, my

fee out of that would have been 124%, but then the Saudi

Arabian one was the same sort of figure, and the one in

Mexico City would be 2% t0 3, and a smaller one in Mexico

City, a clinic, at £500,000

224, Q. Well, did you submit bills? A, Yes, for the Saudi Arabian
and the Iran.

225. Q. What happenecd when you submitted the bills; did you get
paid? A, Well, at that time Clifford Turner did the
settlement with Vickers.

226, Q. Well, I think this is something possibly the Trustee can

deal with if there is any question of any money owing by

Vickers. Tou have gaid that I.T.C.3. was formed to under-

take these contracts overseas, and you say that they completed

the four projects at Abu Dhabi, and you received fees for
those? A, Yes.

227. Q. Did I.T.C.S. to your knowledge undertake any further work?
A, They got some work in Dubai, but we only did the sketch
plans for this and then never heard any more about it. One

d

of those buildings has beern built since, and, in the main, the

main design was copied from our original sketch plans; that




: f5“Sb, to your knowledge since -~ A, And that was done for
;}ji;T.C.S., not for the Ruler of Dubai. That was done for

1.7.C.S8; the commission was direct from I.T.C.S., it was

the only onc they ever gave me.

, Is it to your knowledge that since then the company has never
carried out any work which yielded any fees? A, No. Well,

I do not know, I have not seen thelr accounts.

Well, is it to your knowledge? A, Yes.

And during 1967, 1968 and 1969 money was coming out from your

practice through Ropergate to I.T.C.S% A, Yes; in fact

the Chairman/Managing Director of Ropergate Services was also

a Director of I.T.C.S. the last 18 months.

That would be --~ A, Wilson.,

Mr. Wilson. Now, in August, 1968, did you close your account

with Barclay's? A, Yes.

This is the bank account where you have been allowed overdraft

facilities of a quarter of a million without securities. Why

was that? A, I was doing a2 lot of jobs for Lloyds and

they suggested 1 change.

Lloyds suggested you change because you were doing work for

them? A, One of them was a big one in Nottingham, the

biggest block of all.

And what sort of facilities did ILloyds allow you? A, £200,000,

With security or without security? A, Yes.

With security? By Yes.

And you had to charge "Mannesseh"? A, That is correct.

And also further property, "Machir", Moor Lane, Darrington,

and a parcel of land in Darvington Road, together with

securities and shares? A, TYes.

You said earlier that the Chairman of Ropergate at one time

was Mr. William George Wilson? A, That is the latter part

of it, yes.

Did you employ Mr. Wilson on the lst December, 1963, as chief

adninist rator for all your offices? A, Yes.

At a salary of £15,000 a year plus the usual fringe benefitas?

A, I do not know about "usual".

What were they then? A, Non-contributory pension scheme,

non~contributory top hat scheme, motor car, house rent free,

rates free, expenses travelling to London at weekends Lecause

he was not up here.

Who was Mr, Wilson? A, Provious to coming to me he was




an Assistant geeretary in the Minisotry of Health.

inted director of Ropergzte Services on the
Bth June, 1969, and director of 1.7.0.5. on the 13th March,
1969. Will you accept those dntes? A. TYes. Well,
that was the date they were resistered, but he was from
effect from the beginning., 1% sounds ridiculous that he

cctor of Ropergate after he was & director of
n error in not filling

nd he was appo

was a dir
T1.T.C.5. I can only think it was a

the forms in.

Who employed him to 8
he automatically become
A, I.T.C.S8. had not even been thought of.
when Vickers closed down

¢ of Ropergate Services, before he
ents that he

tapt with in December, 19687 Why ghould

4 director of these companies?
ile took the place

of Williams who left their Medical

Division, but in the cas
came it was one of the understandings and agreen
was to take over that. After all he was coming, 28 you
rightly said, as the chief administrative officer.

It does imply that he was your representative in these

He was not in there. It was at

various companies? A.
n after Dr, Williams

the request of Mr. Maudling that he went o
had to leave on account of Vickers! Medical Division closing

down.
In February 1969, that is only =@ matter of six months

you had moved your account there, did Lloyds ask you to

0,000 to £100,0007 A, Yes.
gage loan of £100,000 from the
A, Yes.

after

reduce your overdraftl from £20
And did you then obtain a mort
Industrial & Commercial Finance
And that was on the sgeurity of
and a second charge on Reams House? L, Yes.

Now, after you appointed Mr. Wilson as chief administrator,
did he then appoint himself a deputy? A, TYes.

And how much did that coat? A, I cannot remembor his

Corporation Ltd?
Churchill House, Pontefract,

salary.

And you went to the Porsian Gulf 1
d new hospitals? A,

n March, 1969, did you,
with regard to somc Propose I cxpect

I went two or three times.
256. Q. And whilst you were there did Lloyds Bank try to get in
touch with you? A, Yes. UNo, they got in touch with my

secretary and she rang NC.
257. Q. And they wanted a further reduction of the overd

+hag?? A, Yes.

raft, aid




| you reduce the overdraft? A, We did, yes.
e you at this time trying to get money from Vickers?

~ Oh, yes.
re you having any success? A,
in dribs and drabs, and, of courae,
bocause the department was closing dowh.

Teg, it came very mueh
later it was

apparent why,
wrjﬁaw, you say that at one time Vickers ware owing you a

million pounds. Were they actual feecs for work that you had
done, or were they extra fees that you put in at the reguest

of Vickers? A, HNo: work done.
were there not, put in at the

request of Vickers for some contracts in the Middle Bast, in
Saudi Arabiaf® A, Well, there were two jobs we had in
Saudi Arabia, one the hogpital, and then one for the health
services, but we never did that., We had a contract gigned,
but I do not know what happened after I 1eft, I signed the

contract with the Government.

Did that contract include some high feesa?
ut it had a great potential ultimately.
ramination that in connac-

There wore some extra fees,

4, No, this was

only small b
And you said at your Preliminary B
tion with this hospital at Rhyadh, in Saudi Arabia, you put

in extra fees totalling £1,200,000 =—= A. Sorry, that is
because - sorry, L did not gather what you were referring to.

This had one of the most chequered carcers, and I suppose,

with no offence to the Arabs, it is part of the way they do
s package deal by Vickers.

business. This contract was to be &
Viekers were to supply nod only a building, not only the

equipment in the building of which thelir own medical division
g and agents for gverybody else, but thay

were the manufacturer
nursing staff,

were to supply consultant physlcians, Surgeons,
and they seotually appolnted a matron and a secretary for this
who went out there to be there right from

particular project,
e this sort of organization

the gtart. It was the first tim
had ever been, and Vickers were going to develop this over-
gseas, all over the world. In the scheme there wags even &
V.0.10 to fly from Biggin with gpecialists - you could not,

ep a top consultant in Rhyadh just hanging about,
m Biggin Hill to Rhyadh, have a
o4 short notice. In the
it was for the
net ministors

obviously, ke
go they wore going to fly fro
V.0.10 available to take peopls out
main, this hospital was not for the people;
Royal Family and the gepior officials and cabi
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I appreciate that, Mr. Poulson, but what about these

; a fees? &. These extra fees were due to this factory
at in the first place, as I said, this was a package deal
contract and Vickers appointed Laings as their contractor.
‘Vickers had estimated the cost ~ we had given them tho cost
lof our buildings - but Vickers estimated the cost of all the
'émhers themselves, because 1 was not in a position to say how
much nurses were going to get, and consultants, and all this,
- but Vickers gave an estimate of the cost, and they appointed
.Laings. Well, I gave the estimate that_the proper cost of
this hospital should be 74 pillion, if my memory serves me
right, and Laings tender was 10, and Vickers were quite
happy with that. When this went out to Saudi Arabia, they
were not, and they asked for competitive tenders for this.

S0 we went out to competitive tenders and I suggested, very
rightly, that there were three very good contractors in the
Middle East who were capable of doing this, one in Beirut of
international reputation, all throughout the world, one in
Bahrain and one in Kuw=it. These tenders came in and they
were below our estimated figure, all three. The gentleman
who was in charge, or advising the Government on this, was
the brother of the doctor who was ———

Are we quite sure we are on the right contract herg, MNr,
Poulson? L. I am talking about the hospital.

In Saudi Arabia? A, Yes.

Can we get back to the point I was trying to make; 4did you
put in extra fees? A, Yes.

For yourself for £1,200,000% A. Yes,

Did you get the contract, or did Vickers get the contract?

A. Well, they had it from the start, they had it before we
were appointed.

So these fees, were they charged? &. They were charged to
Vickers, vyes, We were sub-contractors to Vickers, not to the
client,

Now, did you actually get £1,200,0007 A. No.

Qe What happened to it? A. I would not know what we got,

because Clifford Turner did the negotiations in the last fow
months direct with Vickers, the Medical Division hoving been
closed down.,

Has this contract sny conmnection at all with the ome million
pounds that you say Vickers was owing vou at one time?




;his ig it. Now, these werc extra fees, were they not, but
were they fees you were entitled to? A, Tes, vory
definitely, or we would not have asked for them if we had not

low, you gsaid on your Preliminary Examination that you were
jngtructed by Vickers to put in extra fees totalling
£1,200,000? A. Sorry, you are talking about gsonething
entirely different.
n. Dhat is what I am trying to find out. A, Sorry, just a
minute, I am talking about architectural fees, you are talking
about Vickers' fees for their consultancy in the erection of
this hospital. Vickears' Medical Division were to do the
mechaniecal engineering and all that section of the work, and
they gave & price for the actual work. They then wanted 2
commission on top of that for managemnent consultancy .
Vickers' Medical Division had a contract with the Saudil
Apabian Government - I forget exactly what the terms were, oY
what the percentage Was, it was somewhere 9 or 10 for manage-
ment consultancy - and then they asked me 1o put in a figure
which, in gross, all the lot amounted to one million pounds.
A part of that figure was also for one of the Sandi Arabian
princes, and I was asked to include that in the bills of
gquantities, and there is a letter to Vickers confirming it
becanse I was not golng to take the risk of it.
90 there is nothing replly to come to you? A. No. Sorry,
I thought when you talked about fees you were talking about
my fees, but I was owed a million by Vickers at the szume
time; the figures are run parallel.
What you did say in your Preliminary Examinatlon is that
01iffora Turners were acting for you and they eventually
reached a settlement with Vieckers on your behalf and they
accepted £50,000 less than the amount that you elaimed you
were entitled to? A, That is correct, aboutb that.
580. Q. Did you authorise them to do that? A. At that time I sald
yes to everything they put forward.
281. Q. Now, at the end of 1967 were you architect in respect of the
Bastburn Hospital which 1s now known as the Airedale Hospital?

A, Yes.
282, Q. And which was belng built for the Leeds Reglonal Hospital
Board? A, Yes.

saz 0. New. when work was progressing on that hospital, did you
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2 os the effect of that? A, The effect was that
S ve on the site and it was getting on fine, and they
to be held up and the job would have been stopped
not have taken drastic action, and by taking drastic
had various sections such as a housing department,

s department, a hospital department, a general

nt which covered everything else, and I took staff,
1y 50% out of each, and put them on this to blitz it
et it put right and re-draw it all.

a5 the eventual financial result? A, Well, the

and everything cost me about £50,000,

ig extra cost? A, Yes.,

in 1966 —— A, But it did produce the hospital on

11966 - 1967 you were also architect in respect of a
‘hospital to be built at Shoreham in Sussex for the South West
Motropolitan Hospital Boerd? A, Yes. And it is not
 finished yet.
+ What happened with that contract? A, Well, before they
1aid a brick the costs were greater than the total fees we
would ever get, and that has never applied on any other
contract, ever.
Can you keep your voice up, Mr, Poulson? A, The costs of
that job before a brick was laid on the site were greater
than the total fees we were due to get.
You say that had not happened before? 4. Never happened
before, and I hope never will anywhere.
Did it happen subsequently? A, No.
Are you quite sure about this, because this is a point that
is going to be ralsed? A. Subsequently with this hospital?
No, with contracts that you were engaged iy A, Oh, yes,
they were unfortunately, but not prior to that date and not
of the magnitude. I mean, I am thinking of the magnitude
of this one.
That was what, £60,0007 A, Yes.
We have mentioned earlier that there was some unfavourable
publicity in 1969 through "Private Eye"? A, Yes.

297. Q. And at the same time there were credit restrictions in this

country which meant there was a cut back in building work.

| A, Yes. Well, what they do is the schools are going throuvzu
this year and then they are held up and they g0 in the next




303, Q.

3040 Qo

305. Q.
306. Qo

307. Q.

308. Q.

309. Q.

) What steps were you proposing to take? A, Well, a

o fair amount of pressure at this time;
S had gotb judgment against you by the Inland Revenue, and
ﬁg substantial lospes at Airedale and also at Sussex on
; ﬁnapital contracts, and there was a4 cut back in building
and were you considering in June, 1969, reducing your

expenses? A. Yes.

reduction of departments, staff, and close various offices,
which we did before Christmas.

Had you taken any more positive ateps ©o cnll in outside
assistance? A. Sorry, I see what you are getting at now.
Tt was suggested to me in April, 1969, that I change the

firm of accountants from a Teeds firm to a national firm, by
Wilson. I agreed to this. They decided not to come in until
the 1lst July, which was the commencement of our new financlal

year.
That was Cooper Brothers? L. Yes. It was also suggested

that they did a study on the ground SO that they could make
rocommendations re improved cash flow.

That was 2 matter of some concern at that time I take 1it, the
cash flow? A, TYes, that was the reason for it, obviously.
When did Cooper Brothers actually come in? A, July lst.
Well, that was the date they were to take over from, dJune
30th being the end of our financial yeal.

So they did not come 1n before July? A, Not that I am
awarc of.

19697 A, TYes.

In June, 1969, towards the end of June, did Mr. Wilson, the
chief administrator who was also at that time Chairman and
Managing Director of Ropergate and director of T.1.Ci5: 5 A0
My, McCowan, who was an engineer, of J.G.L. Poulson
Associates, and Mr, Baker, who was chief accountant and
secretary of Ropergate Servicea. A, TYes.

Did they come to see you regarding the financial state?

A, They did, on one Monday morning.

And what did they have to tell you? A. They produced some
figures telling me, informing me - and they wers accompanicd
by a Mr. Stringer, & solicitor - informing me that 1 was
insolvent.

Can you recall to what extent they told you that you were

insolvent? A, If my memory serves Ie right, about
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A Oh, no.

You must have been prepared for something 1ike this?

Why not? After all, you had had a judgment for £211,000
against you in November, 196879 A. Always I knew this,
that I was owed more than I owed.

Yes, but a lot of the money that was owing to you was from
Ropergate? A, No, exclusive of that.

Exclusive of those? A, And, of course, 1 had no reason

to believe at that time that the reputation of 0.3.B. would
be damaged by the "Private Eye" article, and therefore that
was safe.

What happened, then, when you were t0ld by your senior staff
that you were insolvent? 4. I went to my home straight
away, 1 saw my wife and we telephoned her sister in London
and spoke to her, and she said, "Come down, bring all your
balance sheets that you can lay your hands on and my husband
will be in late this afternoon", which I did.. We then went
down to London, and the outcome was that they recommended I
put it in the hands of Clifford Turner.

Clifford Turner? A, Yes.

Why Clifford Turner? Why not your accountants? I would have
thought this to have been ——-— A, Well, I took the advice
of my sister-in-law and brother—in-law - I had never heard of
the name of Clifford Turner before.

So you went to Clifford Turner. Now, at that time you were
being sued by Mr. Harvey in connection with the Associateg?
A. Yes; it came up the same week.

And you discovered there had been no books kept, separate
books, and he was suing you for his 10% share of the profits?
A, Of his section, yes.

And what happened regarding that action? A. Clifford
Turner told me not to contest it and leave 1t to them, which
I did, and I got judgment against me.

For £3,000. Then we come on to Cooper Brothers coming in,
and they investigated your practices, did they not, and
submitted a report dated 27th August, 1969, and they are
treating the four companies, I.7.¢.8. (Africa) Limited,
I.7.C.S. Limited, Open System Building and Ropergate Services
Limited as a group? A, Yes, I have seen it since. I dia
not see this at the time; I saw them in your office, that is

where 1 saw them.
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&. I saw the August one.

, what I am talking about. A. TYes, I saw the August
"‘Not at the time of August, but later on in that year.
ey are treating it as a group, really? &, Wam,

‘either yourself or your wife? A. I am not a share-
You are the major shareholder in Ropergate? A. Oh, sorry.
nd there are a lot of figures here, but does it boil down
‘to the fact that they indicate that you were insolvent?

EA. Yes, but they were figures not obtained by them, but
using figures in those statements, it would appear, that
were presented to me at the end of June by those three,
Well, one would assume that any figures produced came from
your books? A. Which,as yoa are well avare, were later
disproved by accounts, proper accounts, when they were
prepared, which contradict that.
Let me not use the word "disprove", let me say that they
differed? A. Well, I take it the second lot arc corrects
I hope so.
I do not think that we are in a position to accept any figures
as correct in this case, and I do not think the Trustec is at
the moment. But, so far as Cooper Brothers arc concerned,
they reported that in their view on the figures they had —--
4. On the figures they had supplied, yes.,
330. Q. Or wherever they got them from, you were insolvent?
A, Yes,
331. Q. How much did they charge for this report? A. I have
never seen an account.
332. Q. Did you pay? A. I understand they helped themselves.
533. Q. I beg your pardon? 4. I left the firm, you sec, on the
lst Janvary and I understand they were =—-- A financial
controller was put in charge, and I have never geen an
account, I have no ides what they collected for either
that report or for any work they did afterwards.
334. Q. Can I put it to you this way? You are saying that you
never paid, whilst you were running the practices, you

never paid Cooper Brothers? A, No.
335. Q. Did they also suggest that part of the trouble, or the main
trouble, was the high burden of tazation? A, Yes.

336. Q. 4nd that you could not avoid this unless you brought in

PN T Ay s e P .




535 any action taken on this report by Cooper Brothers and
?heir recommendations in 1t7 A. I understand that there
:as another report commissioned by Mr. Grimwood.

), Let we dezl with this one; was any action taken on this
report? A. DNot that I am awarc of, except that

 gubsequently another one had to be preparcd.
But you did not give instructions to your staff to implement
this report? A, TNo.
q, Why not? A. Becsuse at that time, after the end of July,
I had put everything in the hands - and been ssked to put
everything in the nonds - of a man called Grimwood of
¢lifford Turners, and he was virtually running everything.
Who was this? A, Grimwood.
This is a partner in Clifford Turner. WNow, did Clifford
Turner's advise you then not to implement the recommenda-
tions in this first report of Cooper Brothers?
A. Clifford Turner tried %o change the accountants at that
time, and actually took me to —-—-
You had changed your accountants to Cooper Brothers on the
1st July? A, And then Clifford Turner ssked me to change
. to Price Waterhouse after that first report.
:;44. Q. But did you change to Price Waterhouse? A, No - Mr.

King opposed it.
1345, Q. That is your vrother-in-law? A, Yes.
346, Q. So was a further report prepared then by Cooper Brothers?

A, Yes.
347, Q. And this was dated the 10th December, 19697 A, Yaz.
348, Q. Did you give instructions for this? L, No, Grimwood.
349, Q. That is the partner in clifford Turners? A, Tes.
350, Q, Did you know what he had done? A, I did not until I

came in to your office. I never saw that report, not the

Second one.
%51, Q. So that we have the situation, Y. Poulson, if I am correct,
that in June, 1969, senior members of your staff told you
that you were insolvent. We have in August, 1969, a raport
by Cooper Brothers & Company %o the effect that you are
insolvent, and no action was taken between June and Deceumber
19697 4. I object to that statement; of course there
was some action taken. As soon as I heard that this
suggestion was that I was insolvent, I took action, and I

went to London to seck outb the best advice I could.
HEA A We1q Aty hard ot advice® A, Just a minute, I had not




; rs 8t that time, I am talking about end

hot Cooper Brothe
of June, and then I took on Clifford Turners, so I followed

“what they said. I did everything that Grimwood asked me

i

Tes,
+o a solicitor to advise you how to
It ig the same as a solicitor would not go along

advise him how to run his practice. You

but with all due respect, ¥y, Poulson, you do not &0
run an architectural

practice.
to an architect to
go to your solicitors to be advised us to the law?
A, Yes, but also this man was made a speciality,
rmed, and they told me - which everybody described him
and he certalnly gave me that

mo 1 wag

info
as a genius in those days,
very firm impression.

You have said that, in June, Messrs. Wilson, McCowan and
Boker, together with Mr. Stringer, came to se

you, ag they saw the position, thal you were insolvent, and
preport in August to the same

e you and told

then we have Cooper Brothers'
affect, Now, do you recall on the 9th November, 1969,

recelving a memorundum from Wilson, McCowan and Baker?

A, Yes.

And this starts off, "We recently discussed with you the
problems which affect the finances of the professionnl
practices and the agsociatad companies' sotivities" and so
on, and it refers to Cooper
A. On the first report, the aecond report not having taken
place then.

Yes. And they then suggest a number of measures to deal

with the deteriorating financial situation? A, Their

Brothers' recommendations?

ideas, yes.

Yes., They recommended it to you? A,
ended that you close dowi the branch offic
Which had already been

Yes.

They recomm e at

BEdinburgh and Newcastle? A,

agreed.
Dispose of the lease and the furnishings

A. Already becn agreed.
And either disposing of the
Pontefract, excluding "Mannessah",

in Grosvenor Place?

residential properties in

or increcasing the
mortgages? A, Yes.

Suggesting that all the companies be self-financed and
gelf-developing and receiving no further subsidies from you

or Ropergate Services Ltd? A, TYes.
e o . aa v adae o Ropergate




services; negotiating & settlement with Vickers; dealing
glth the collection of feecs from the Maltese Government?
Yes, very much behind, two or three years behind.

; claiming some £39,000 from the National Uranium Oil
Consortium? A, That is Vickers again.

\M%That ig Vickers, is 1t7 A. TYes. The Commission wes
Vickers; the connection was Vickers. We were sub-

b contractors ander Vickers, but Vickers contractor was
Uranial Opec.

@. Had you zot o direct claim against the Oil Consortium?
A, Yo, against Vickers, that is where that is Wrong.

And they go on to say then that you should dispose -—-

A, We never even met anybody. Oh, yes, only the Medieal
Superintendent in Tehran but he was not a director of the

company «
You should dispose of the Rolls and the Bentley and some

other vehicles, and also "payments %O consultants" - in
quotation marks - nof £2,000 a month should cease forthwith."
What do they mean by that? 4. I do not know who they
refer to. We had certain consultants, but T do not know

who they were referring to.

According to your accounts each year you show cert

to consultants or other professionals, under the heading
I take it that

ain payments

"aonsultants or other professional charges" .

is what they are referring to? A, TYes.
low, some of these payments appear to have been disallowed

by the Inland Revenue asg chargeable business expenses. There

geem to be guite a 1ot of payments made to T. Dunn Smith;

in the year ended 30th June, 1969, a total of £22,000 to

T, Dunn Smith and sosociated companies. What was thot for?

| A. He was the consultancy onh housing.

370, Q. Consultancy on nousing? Ao Yes.

371, Q. What does that mean? A. Well, he advised on housing
layouts and housing developments.

372, Q. Advising on layouts. Surely you employed qualified staff,
did you? A. TYes, but we also wanted to get the other
attlitude, and he wWas supposed to be the expert at that time.

%7%. Q. You see, in the period %o 58tk February, 1970, & total of
£4,572 to T. D. Smith; is that also for advising on housing?
A, Yes, it was.

374. Q. Pardon? A. Yes. I am sure if you ssk him he will tell




i asking you, Mr, Foulson. 4, Thaet is what it was as
éiﬁg I was concerned.

ne under a contract with you? A, No.

was the arrangement made for fees? A, It was reviewed

gvery gix months. |

You see, in 1968 T see that he was getting paid

Iiﬂ,alé 13s. 4d. in July, August, September, Octobor and

;ﬁbvember, and then from December, 1968, to June, 1969, it

as £1,524 a month. That looks like a monthly retainer?

A, Well, it was increased volume of work.

Q. What sort of housing work were you doing? A,

4 authorities all over the country.

IMR. MUIR HUNTER: I am sorry, I simply cannot hear what the

witness says at crucial points.

HE REGISTRAR: Would you keep your voice up? A, Ve were
doing housing developments for lots of authorities all up
and down the country. It was on lcoal authority housing,

For local

mainly industrialized housing, of course.

Q. Well, that would, of course, be easrried out by 0.8.B., would

it not, not by you? A. Yes, but he was acting as consult-

ant to me, not for 0.3.B.

Q. Yes, I agree it is shown in your accounts, that ie wimp L

cannot understand why, if he was a consultant on housing,

he should be a consultant to you and not to 0.3.B.7

A. Well, he never vas consultant to 0.S.3.

Q. Though he did form the company? A. No, there was a

company ~-- When my solicitor in London - in those days

it was Blundell Baker & Co. - they were asked to look for a

suitable name and register under a namc. They found a name

on the register 'Open Systen Building' with a nominal capital
and they bought that company for my wife for £100, and it
turned out that it was a company owned by him.

Q. Well, that is what I have said; be formed the company, did
he not? A. Yes, but it sounded by the way you put it,

I thought you meant that he formed it for me.

Q. I mean he formed the company, did he not? A. Yes.

Q. He was the original director? A. Yes, he had a lot of
these, it turned out later. I found out he had a lot of
companies, but they were never operated. He had registered
a lot of names for this sort of thing.

Q. I will not proceed any further with Mr.
et et e Maates will want to deal with that point.

Smith, I have no ‘




#, A, Jeffries, who was he? A, He was an

the London office for a time.
ancy fee? A, He had a
day, he came from

N%W: Mx.
%hgineer in charge of
: did youw pay him a consult
Well, he did not come in every
n Wiltshire, so many days a weel.
4, TYo.
L, Ee was connected with

contract.

Qhippenham 3
g, He was not a full time employee?

A, Roberts; who is Mr. Roberts?
that hospital in Tenerife for the Spanish Government.
In what way was he connected? A, He introduced it and

dealt with the Spanish Government for M.
A, The M.P. for Normanton.

who was Mr. Pottinger? A,
Agriculture in the Scottish

Who is Mr. Roberts?
Mp. W. @, Pottinger;
Seerctary for the Department of

office.
according to this accounl

He is the

t, Mr. Pottinger recelived

Now,
June, 1969. What was that

£38,053 for the year ended 30th
for? A, A gift from me.
% A, Until I

+ be shown in "consultancy fees"q
+ know it had been.

Because he had

Why should 1
j.@ in yomur department, I did no

was to
Why should you make Pottinger a gift? A,

been a very good friend of mine and my family for many
end he was building & nougse and I told him I would

years,

help him.
You paid him a total of abou

t £19,000, did you not?

A, TYes.
Now, I am bound to put this question, Mpr. Poulson; is there

ction between these payments to Mr. Pottinger and

any conne
g official? A. Certainly

the fact that he is @ high rankin
not.

Had Mr. Pottinge
obtained at Aviemore? A,
conception, but he was asgjocia

r any connection with the contracts that you

No, not in the original
ted with it through Lord

Prazer later.
Through Lord Frazer;
the chairman of the company,
in the Tourist Board gide, and Lor
of the Scottish Tourist Beard.

Do you think it is proper for

s engaged in some way or ©
A, It was nothing to do

y to who I like.

in what way? A. Lord Frazer was

and Pottinger was originally
d Frazer was the chairman

you to pmake gifts to & civil

gervant who i ther with 2 contract

in which you have an interest?

with that, and I can give surel
L o - Y, DESNETIR [ S [ }.10?
j




*;500 paid in the year ended 30th June, 1969; what was
that for? A, Sorry, I did not catch the name.

8, Merritt,. A. Advice on hospitals after he had retired
y rorn the Ministry.

Advice on hospitals after he had vetired from the Ministry?

What was Mr, Merritt's rank? A. I do not know if he had

one.

Well, you say he was in the Ministry; what was he in the

Ministry? 4, He was the regional officer in this arca.

For the Ministry of Health? A, Yes, and knew me as 2

result of the hospitals 1 had done.

What sort of help was he giving you? A, Well, general

administration on layouts of hospitals. Criticisms of

hospital layouts, criticisms of the new procedures and new

specialities, all very helpful.

You see, according —-- 4. But he had left the Ministry;

he was retired.

Yes, I appreciate that. According to my information he

retired on the lst January, 1968, and by the 30th June,

1968, he had received a total of £2,972, so you were very

quick off the mark with your payments, were you not?

A, Well, I mean he worked for me afterwards. He could not

work for me before, could he?

Well, you see, according 1o the accounts, you paid him £100

in the year ended 30th June, 19677 A. I cannot remember

what that was for, I haven't the foggiest idea.

What exactly was Mr. Merritt doing when he was employed at

the Ministry of Health when you say you cale into contact

with him? A, I only came into contact occasionally. I

mean, he was the man who was the liaison between the Ministry

and the Regional Board here for this region. They had one

in each region.

41%. Q. Well, coming to the Regional Board, there are substantial
payments to Mr. Shea. A, Yes.

414. Q. Mr. W. A, Shea. What were those for? L. The Ministry

recommended that when he got to the age of 60 that I take

him on as a consultant - the Ministry of Health - and the

man concerned was the Under Seccretary called Gebling who

is now No. 3 at the Trecasury.
415. Q. Who was Mr. Shea? A, The Secrctary of the Leeds Reglonal

Hospital Board.
416. Q. And thev suggested ~—=-— A. They suggested, the Ministry




419. Qo

420. Q.

421. Qo

422, Q.

B and in the person of Gebling.
ested that you ahiould retain Mr. Shea when he

A. Yes.
W ror? A, They thought that as a result of the
_?w;ément of 8t. Luke's, Huddersfield, and what they had
Bpind for new hospital layouts - which we were able to
» down the cost of hospitals from £12,000 a bed to
000 a bed, A&t St. Luke's we brought it down to threc
nd 2 quarter thousand, but I objected strongly to the
éfandards there. They then commizaioned me — the Ministry
of Health, that is - to do a prototype, and I brought the
costs up and they approved that, and then they commissioned
me to do two hospitals; one you have mentioned half way
between Keighley and Skipton, Airedale, and the other one
which has just been finished necar Crewe called Leighton,
They suggested that I took Mr. Shea; Mr. Shea was finishing
and they suggested that I found him a job, that he would be
very useful with all his experience., He lasted 12 months
with me. No, a bit longer probably. Two years probably.
Well, the payments were going to Mr. Shea right up to 1969,
were they not? A. Well, I said I do not know exactly.
He retired in 1963, so that is six years? 4, I thought
it was not anything like that time. It was not a very happy
time for me with him.
My, J. M. Cordle, payment of £1,000 in the year ended 30th
June, 19697 A. This man was the Secretary of the
Parliamentary Party for West Africa, and after I had been
appointed by the Nigerian Government, he first of all got
in touch with me to join the West African Committee, and
finally persuaded me that he could assist me and introduce
me to various peoplie, and help me and advise me in dealing
with them, in West Africa. I pever saw him probably for
three out of the five years. In fact, I tried to get out
of payment as the letters of Blundell Baker show.
Now, what happened when you received this recommendation from
Mr. Wilson and the other two people? Did you carry out the
suggestions? Did you cut out the consultancy fees?
A, I took this to Clifford Turner and left it with them vo
deal with, which was the arrangements that were made with
them from the start. I saw Grimwood at least two days a
week in London every week, and I should be on the 'phone
e Tt ok Y e i s +he dav most davs. At that




Bired at Hayward Heath.

e saying that in November there wans a cash short-
:%ébsolutely inescapable payments, that is disregarding
venue judgment debt, outstanding writs, reduction of

% indebtedness of nearly £30,000, even assuming that

4 Bank were then prepared %o allow the overdraft %o rise
out £75,000, so obviously the financial position was
Yery grave, was it not? A, Well, that is why I dealt

- with it.
.fSo what did Clifford Turners' adviee you to do when you

took this memorandum to taem? 4, Just about Christmas
time they advised me that I ought to have done it many yocars
ago from a tax angle, to take in one partner - one. And
letter heading was produced, and is in evidence to supprort
that, that I was going to take in Booth and the name of the
firm Poulson and Booth, and the others were going to be, as

they were, silent partners.

Can you keep your voice up, I cen hear you but I am not sure

whether Mr. Hunter can. So you were going to take in Booth

as a profit-sharing partner? A. Yes.

426. Q. And letter headings were printed, but that did not come to
anything, did it? A. No, because we were taken over by
the events of the 3lst December.

427. Q. What events were these? A. Well, the morning of the 318t
December I was invited by Martin of I.C.F.C. to go'to a
private dinner party at the Queens.

428, Q. Let us identify the people involved; DMartin I.C.F.C. - that
ig the company that had a mortgage on the property?

A, Reams House and Churchill House.

429, Q. In Pontefract, yes. A, He said he had been at Harvard
University on a course and he had only just got back and had
I anything on that night, I said "No", and he said, "Well
come and have a private dinner party, just you and = P

430, Q. And you agreed to go to dinner at the Queens in Leeds?

A, TYes.

431, Q. So then what happens? A, When I got there he saild,

"Things have changed since you have spoken to me on the

'phone", and that now there was going to be a business

meeting, and he asked my wife to stay as well - she had

taken me in by car - and a business meeting subsequently

did take place.
AZ9 0. Wha was 4+vvalvaed? L. There was Martin and his secretory,




M%d I, McCowan and his solicitor, a man called

‘of J. G. L. Poulson hssociates? A, Yes.

Mawson, his solicitor? A, Yes., And a little

i Simpson Curtis - Turner - was with Booth.,

Eboth, who was going to be your partner in the

tectural practice? &, Yes,

. what was the result of this meeting? A, The result

s that I signed my business away.

How did you do that? Well, you have made the statement, "I

signed my business away"? A, I signed documents which

were drafted and made out during that evening.

Who prepared the documents? A. Martin'e secretary did

the typing. I would say in the main that Mawson did them.

These were actually prepared at the Queens? A, Yes,

Had there been any discussion regarding the practices before

that date? A, Yot with ne.

Had you been discussing the practices with Clifford Turner,

apart from what you have mentioned about introducing Booth?

A, Yes, only on that line.

442, Q, Just intrarducing Booth? A, Yes, and he never went further
than that didn't Grimwood,

443. Q. No suggestion of it at all? A, No, and my wife confirmed
this recently. The first we knew of it was that night of the
31lst December.

444. Q. Now, why should you sign these documents? A, Because
Mr. Grimwood, at 3 o'clock in the morning when we got hold
of him, told me to sign them and he would deal with them
afterwards, and that anything I signed they would be in the
later meeting. He was out at a New Year party and we could
not get in touch with him at his home and when hd did come
home at three we got in touch with him.

445, Q. And what did these agreements purport to do? Au I
cannot remember.

446, Q. Well, you say you signed the business away, what did you
expect to get out of it? A, Well, at that time Grimwood
had always told me that they would set up a company and that
I would get a large lump sum, but the sum kept being reduced
over the period, and the figure that is the operative one is
what we were told on the day we signed the agreements.,

447, Q. So there was some discussion before the 3lst December about
you selling vour vractices. or transferringe vour vracticeg?




Eelling ¢ s o 5 8
:P.D.? A, Well, I.P.D. was to take the place
sergate Services.

lwae 2 new company %0 be formed? LA, Yes, Well, it

B in cffect as far as I am concerned Ffrom about September,

;.EF were certainly taking control and dolng things,

f;ithuugh the company was not formed until March, was it?

;So I gaw in your office.

So this company was to be formed to take over from Ropergate

Services? A, Yes.

4ind this was discussed from September, you say, wilth

Clifford Turners? A, Yes.

What was the basis on which the company was to take over?

A. The object was that they were going to take over ——-

They mentioned they had two separate firms who could be

interested in the sort of figures we produced, of buying

this as an entity, and that I would get a capital sum and

in the meantime I would have various fees.

45%. Q. When was it going to take effect? A, Well, they did not
do this, as you know, until April and back-dated it to March.

454. Q. But you were talking about this in September. What had you
got in mind, what date were you working for? A, There
was no date ever mentioned in those days.

455, Q. It must have been considered? 4., No. There was no
suggestion "at the end of the year", or anything like that,
and that is why it came as such a complete bombshell on the
night of the 31st. In fact, looking back, I have always
said that I always felt that that was a fixed meeting and I
was got there under false pretences.

456. Q. So you signed some documents at the Queens Hotel early on
the lst January? A, Yes.

457. Q. And you say you signed those on the advice of your solicitor
at % o'clock in the morning? A. We took all that time
to get to him.

458, Q. And then what happened? A, I went home,

459. Q. Yes. After that, what about the practices; did you still
remain in control? A, Before Christmas, the so-called
board of I.P.D. had decided to put in a financial controller,
and had asked Cooper Brothers to put one in, and a Mr., Scott
was to take over on January lst. That was settled early in

Decenber.
AE0 O What. take over from Mr. Wilson? A. Well, he was in




N

he was in financial control, yes, above everybody.

after the night of the 31lst December asked me

away from the business. And I kept away from

until Mr. King found out by accident at the end

A said it was all nonsense, and I had to go straight

W ack, but Grimwood had asked me to keep away.

;ﬁAnd who had control of the bank accounts? A, Scott.

From the beginning? &, TFrom January 1lst.

You were not in a position to sign anything? A, Yeg, I

signed blank cheques, but he operated —--

You signed blank cheques? A, Yeg, batches cf them, not

just one, and they were never filled in. He used to either

bring them down or send my secretary down with thenm.

So that it could well be that you did pay Cooper Brothers by

means of these cheques? 4. Look, you asked me what had

they been paid. I didn't know. I don't know.

How much did Scott get paid? A, Well, I heard that he got

a thousand a month; that Cooper Brothers charged a thousand

a month, I have heard this, I do not know whether it is true

or not. And I find out recently, in the last weck, that he

is an unqualified accountant.

467. Q. Now, you say you keptaway from the offices from January 1lst?
A, On instructions of Grimwood.

468, Q. From Janvary 1lst, 1970, until April, 19707 A, And it was
found out quite by accident that I was doing, and King told
ny wife to tell me to get straight back, it was nonsense

and Grimwood had no right to have done that.

469. Q. So you went back to the office? A, Yes,
470. Q, And what did you do there, did you take control again?

‘ A. No, I couldn't. How could I?
471. Q. What did you do then? A, I just collected my mail - I

' had mail still coming in to me.

‘ 472. Q. Now, had you signed any further documents at that time when
you went back? A, Yes, I had signed the main agreenents.

473, Q. You had signed the main agreements? A, Yes. Can you
tell me, have you found out when those were signed, because
Il aem

474. Q. That is something, I think, that the Trustee will be dealing
with. Now, the main ogreement we are td king about was
supposed to be operating from lst March, 1970. Two new
partnerships would be formed, J.G.L. Poulson Partners,

i apineinal nartner Frank Booth, and J.G.L. Poulson Associates




y partner Alistair McCowan? A, Well, he was the
py that time; he had got rid of the other two.

wo partnerships were to toke over your two separate
éeﬁ? i Yes.

grghitectur&l practice, and the enginecring practice

n as J.G.L. Poulson Associates, and I.P.D. to acquire
option to purchase the assets of the two practices and
Ropergate Services Limited before 3lst December, 19707

A, Correct.
And in consideration of the goodwill, 50,000 £1 Non-Cumulative
Convertible Preferred Ordinary shares and 90,000 Deferred
Ordinary shares in I.P.D. Limited to be allotted and issued
as fully paid to trustees on your behalf for a 15 year
period? A, Yes, so I found out about two years after

that date.

Well, did you read the agreements when you signed them?

A, No. My wife confirmed this to your Mr. Clarkson, the

only time she has been in the office, that that day when we

visited Clifford Turners for that signing, we would be no
longer than half an hour, and we signed all these documents
which were about go thick, and they kept on turning over
pages "Would you sign nere" and ‘Would you sign there™ and
there was nothing explained to us. The only thing that was
sald was this, "You will be getting £20,000 a year consultancy

fees, and within a period of two years you will have a

minimum of half a million pounds.

479. Q. There werc a number of agresments and there wore certain
consultancy agreements providing for a total of £20,000 a
year from I.P.D. and the two partnerships, and you wers also
to be allowed the use of this flat in Greycoat Flace?

A, And the car and what-not, yes.

480. Q. Now, you went back to the offices in April, 1970, after these

agreements had been signed. The agreements provided that

the partnerships take over from February? L 28th Februar)
1st March.

481, Q. 1lst March. Did you enquire as to what valuation had been
placed on your assets? A, Yes, not from them, but from
Grimwood, and I was told that T had to leave everything to
them, they would look after it.

482, Q. And, to your knowledge, was any valuation placed on the
assets? A, T do not think they have been to this day.




wi ig there zny accurate record of what your assets were

B ine 28th February, 19707 A, Not that I amawarc of.

E&w, in all your accounts, going right beck, there has bechn

&, figure for work in progress? 4. Tes.

' And that has gone up through the years as your practice has

expanded? A, Yes.

How was that valued for the purpose of the accounts?

A, Well, the last few years it was done on the actual cost

and job cards and 125%; that was the last two years.

Cost plus 125%? A. Yes.

Now, you say you were dealing with your mail when you werc

back in April, 1970. What else did you do - anything?

Did you do anything there? A, No.,

489. Q. Did you do anything with the companies Ropergate or I.T.C.5%
A, No, I have not done anything with any of them. I mean
after all, I.T.C.S. would not --

490. Q. Werc you getting paid your consultancy fees? A, Nothing
fiom I.P.D. transpired; £5,000 until October from the
Architects ==

491. Q. October when? A, 1970. 4nd £2,500 from the engincers
until now, and I.P.D. docided to be very generous and pay moe
£500 from April, 1971, when I pointed out that I -~

492, Q. Let me put it this way, Mr. Poulson, all you were thcrc for
was consultancy. Werc you doing anything? A. Novody
ever consulted me about anything.

49%. Q. What was happening about the Inland Reveonue? 4. Well, T
think you are well awarc that I was told in July, 1971, that
T did not owe the Revenue anything, the Revenue owed me
SOME WMONey The samc accountant told my solicitor in
Wakeficld the same story on his own, ond I velieve the same
accountant told your Mr. Clarkson carlicr this yecar the sane
astory.

494. Q. Are you saying you werc told by your professional advisers
that you did not owe the Revenue anything? A. That is
correct.

495, Q. But you were awarc that there was a judgment going back to
December 1968, and you had agreed to pay SO much by instal-
ments? A, Yes, but sums had been paid after that date.

496, Q. But subsequently your professional advisers werc telling you
about terminal lossesand things like that? A, Oh, that
came out in July, 1970, when they asked me to persuade
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0. Were you told? A, I would not remember it. I was undor

O
°

?i97l? d., I would not know.

1 Fitzpatrick to come back and do accounts, and they
ssed Coopur Brothers, I.P.D. did, having said that they
or engaged then,

re you under any pressurc from the Inland Rovenue during

pressure at so many placcs that --

Now, you said earlier that judgment had been obtained against
you by onc of the partners in J.G.L. Poulson Associates?

A. Yes,.

For £8,000, which you mid? A, Yes.

Now, on the 14th May, 1970, did a Mr. Thomas, who was algo a
partner in the Associates, obtain judgment against you for
£6,000 and costs? A, Yes.

That was on a similar basis, was it not, of 10% profit?

A, Yes.

And did you pay him £3,0007 L. Yes.

And did he subsequently issue a bankruptcy notice for the
balance? A, Ics, “
And then presented a pctition on the 9th November, 19717

A, Yes.

And following the¢ presentation of that petition did you take

further advice? A4, Yes.

Legal advice? A. Yes.

And did you file your petition? A. Yes.

And in these proccedings you have filed a Statement of Affairs
which shows 78 unseccured creditors for £247,860; 2 creditors
fully sccured for £126,910, and they are shown as heolding
security to be worth £158,0007 L. Yes.

Now, how did you arrive nt the figures for the valuation

of these securities at £158,0007 The propertics are
Churchill Housec, Mill Hill, Pontefract which you valued at
£150,0007 A, You had them, they were the valuations from
Tattcrsall of Sheffield. .
Profcssional valuations? A, Yes, you had thc copies.

And you show a contingent 1iability for £200,000 not expected

to rank against the estate for dividend. What is that? Is

that a claim made by Messrs. Booth, Hancock, Johnson & Partnorc

A, I understand it is now, but originally it was I.P.D.

until quite recently.
It is in your Statement of Affairs? 4. Yes. This is



uﬁposed to be fees paid by local authorities, national ised
n@ﬁustries and Govcrnment departments in advancce, which is
ﬁ; ludicrous that it could never have been, but I was told

to forget it as it would build up my torminal losses, and
that 1f I collected it it would only go to the taxman. If

I agrced to this it would be bettor, and that was by Grimwood
in the prcsence of my wife, John Bolton, King, Musk and
Swecetman, an accountant of his,

And you also show prefercntial creditors in your Statement of
Affairs of £1,785,. Now, in the assets you show cash in hand
of accountants £1,089; cash in hands of wife £2,116: work
in progress £200,000. A, Well, that is a very conscrvative
estimate. After all, your department have got a letter
wrtten from White of Cooper Brothurs on January 3lst, 1970,
to Scott, the financial controller in which it says that
accounts had already been sent out for £297,000 at that date,
and we knew of the other £70,000 in Dubai, so that was
£306,000 and there was another month to go, so £400,000 odd
would have been a very conservative cstimate, and after all
this was debtors --

515. Q. This is your conscrvative estimate of the work in progress

taken over by the partnerships, is it? A, No, it is not
a conservative estimate. After all, the £297,000 was
accounts, not -~

516. Q. I was using your words, that is what you said. A, Well,
I said it is conscrvative - I am being rather facetious -
against £40,000 being the only work in progress out of that |
lot,

517. Q. And you show fixtures and fittings estimated at £15,0007
A, Yes, but that is ridiculous.

518. Q. And motor vehicles also £15,000. These are the assets
which are supposed to have been taken over by either I.P.D.

or the partnerships? A. Yes,
519. Q. And you show, in effect, total asscts of £293,000, and on

those figures you are showing a surplus of £43,7797?
A, Correct.

MR. BISHOP: You may consider this a convcnient time to adjourn,
sir.

THE REGISTRAR: Yes.

MR. BISHOP: I think I can say vnue I have no further quostions.
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BY MR. MUIR HUNTER:

Mr. Poulson, at the time of your bankruptcy you had been in

business as an architect for getting on for 40 years, had
you not? A, Yes, sir.

And it is plain from your answers and the documents that you
had = business of considcrable magnitude? A Yes, sir.
And may we take it, therefore, that you had some slight
acquaintance with business matters? P Yeg, sir.

And had had apparently to deal with sums of great magnitude?
A, Yes.

And the calculation of profits and losses, and so forth?

A, Yes.

I take it that the documents that you do admit having seen,
you must at least have read once? A, Yes, sir.

Now, I am going to ask you, first of all, questions relating
to your knowlcdge of the state of your affairs and what you
yourself did. T shall then ask you some questions about
whose responsibility what you did was in your opinion, but
that is a separate question. It is right, is it not ~ and
the Official Receivor has obtained your confirmation in your
Preliminary Examination - that the judgment which the Revenue
obtained against you on the 18th Novanber, 1968, according

to +the details they have given us, related to income tax
schedule 'D' for 1966 to 1968 of some £60,000 covering those
two years; for your surtax for the years 1965/66 and 1966/67
of some £100,000, so that is £160,000 unpaid tax going back
%o the tax year 1965/66, is it not? A,  Yes.

And they also claimed against you for P.a.Y.E. Now, that is
the employer's liability, is 1% not, to pay over to the
Revenue the tax he has deducted from his cmployecs salaries?
P Yea.

And this judgment contained £50,000 of P.A.Y.E. for 1568/69
for, I think, four months. Now, that was your enployces'
money which you had deducted, was it not? A, Yes.

Which you had not put on one side but had spent, I suppose,
on the business, is that right? A, I ghould imagine S0,
yes.

Or on yourself? A. No.

And, thereforc, as the Official Receiver put to you, by the
time this judgment was obtained against vou in November, 1968,
mav the Court take it that you had had made upon you a number
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peas of jncreasing geverity from the Inland Revenue?

_ we perhaps guess that those related back to perheps
7 A 1 cannot remember. T moan, I aidn't --

v think an srchitect of your gtanding yould, in fact,
Rave been brought to court for £200,000 of tax without a
%onsiderable nunber of letters of demand? A, T would not
think =S0.

No. Shall we sSay that perhaps they had Deen communicating
with you for =soORE 12 months? A. Yea.

That would MG, therefora, thot you knew that you were
being pressed, shall we 887, ot the end of 1967 to pay all
this tax - £o00,0007 If that is corrccd, does it not mean
that at that time you wWere insolvent? A. Well, firsd of

all the PohT.Ee WS not in that yoeal, it was in tho following

year.

You are quite pight. B And, secondly, the figures had
not been agrecd on the others, &9 T was informed, and , of
course, woen I got any of these particulars I handed them
to accountants, end in this casc also to solicitors in
London, Blundell Baker % Co.

And did you qofend the action 1n whiech the judgment was
obtained? A T think Blundell Baker did.

And dild you appeal againgt the agsessment? A I would no¥
¥now what nappened.

In fact this 1igt begins for thao income taX schedule ‘D’

W pmounts agreed, not in dispute”. Jo presumably you had not
pepipted that. Now, when this juﬂgmcnt waas obtained againgt

you there was & neeting, WoS therce not, 22 & rosult of which
a proposal was made for paymb.t? e Tus.

And your proposal for payment was £20,000 & ponth for soie
seven months and then & total of £60,000 over two nonths?

A, That was with my accountants and the Revenue.

Now, that plainly ashows, does it not, that you adnitted
wnowledge of insolvency in naving ‘to offer to pay by instal-
penta? L, Ho, it was & case Of there were focs that wore
long overdue owing ‘to credit squeczes and delayed paynents
from abroad, and the Rhyadh contract, and in the main those
payments were going to be made out of the Rhyadh contract,
which we had an , grocment with Vickers to pay SO much &

month, which would have more than paid that.
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At any rate, you were nat able to pay this judgment out of
your monies then s vailable to you? A without I started
guing big firms and closc the business down a8 a rosult of
it, but I was always owed more than I owed.

You mean making a choilce between sulng your debtors and
paying your income tax, or not guing your debtors and not
paying your income tax, you chose not to suc your debtors?
A, No, ultimately they would be paid, I was never under any.
doubt.

But this relates to income tax only up to 1968. Were you
making reservations for your income tax for the future poriod®

i, Well, I was taking the advice I was given. After all,
I did not deal with that side of the business. I had
external accountants for that.

The solicitors to whom you have referrcd a moment ago wWere
Blundell Baker? A, Correct.

The firm of which we have neard a groat deal and who acted
for you subacequently, girifford Turners, wore rniot then acting
for you? 4. They did not come in until July, OTF the ond
of June, 1969, which corraespondence will confirm.

Dhon a month later, the 12th December, we find that you have
askod for the dates of payments %o be altered or poatponed,
do we not? &, Yos.

And then on the 3lst December, 1968, the Revenue write about
the P.A.Y.E. reguiring you to pay ‘the £31,000 forthwith,
which I suppose you must have dona? K. We nust have dond. 4
Now, that was not money which you were kopt welting for from
Sgudi Arabiz, was it? Al Thore was a lot of those people,

the Maltesc Government -—-

No, the P.A.Y.E. money wis not moncy that you wWere waiting

for —— A. You, all of these wero foeg —-

You mean that you had token the employees' money that you
deducted for P.h.T.E. and spent 1t?7 A No.

Why was it not there? 4. We had not roceived it. \
But your employces had been pald? A Yes, but they had

been paid set net galaries.

I sce. And the P.A.Y.E. could be left to wait; 1s that
right? A. That is what in effect happencd.

Yes. A, For three montns.

Well, then you told us that in August, 1968, you hod moved
vour overdraft to Iloyds with a 1imit of £200,0007 A. Yoo,
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PP thot the tipe at which you had given security to lLloys

over personal assets? A, Tes.

¥ Did that include a large number of shares in your wife's namne?

A, Correct,

I have a list here which appears to have come to gome £11,000
worth?  A. T+ was nine at the time, that was -——

They have gone up, yes. And thon in February, 1962, did
Iloyda then rsduce your overdraft limit to £100,0007 A. Yes.

. Wow, you had, according to what you told the Offieial Receiver,

been living to a large extent on bank credit, had you not?
' Well, it was an expanding business,

Yes, but you had an overdraft limit at Barclays of £250,000,
did you not? A, Yes. It varied, I nmezn, it was not
always that, that was only occasionally; that was the top
limit.

And then when that limit at Lloyds was reduced in February,
1969, you took £100,000 securcd advance fron I,%C.5id

A, Which was their suggestion.

Whoge suggestion, lloyds suggestion? L. Yes.

That meant that you had converted an overdraft of £200,000
into two loans of £100,0007 A, Yes.

Secured, I suppose, on most of your assets? A On two
properties that I had extendcd.

But you did not out of these advances pay off your income
tax entirely, did you? A, No.

When we look at the end of the day, you gtill owe £216,000,
do you not? 4. Yes, so I am told.

Actually, Mr. Poulson, you will remenbor, will you not, that
you have made a Stetement of Affairs, each shoet of which you

have sworn to? L, Yeg.

Tn which you put this down? A, Yes, but I mean I have not
discusscd this with accountants. I hove never seeh any
computation of how that has been arrived at.

I suppose it would be the judgment, would it not, less the
amount that you paid? A, Not this ong, becausc during

the hearing of this, the first week I was at the Official
Receiver's office, they sent a blue form - I forget the namce
of it - and they said we owed £1%6,000, and the following
week - that was on a Friday - and the following Wednesday
they rang up to say that they had made a nistake and it was

under sixty.
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ell, no doublt the Trustee will have the particulars about
tnat. Now, the nuxt date %o which you have deposed 18 tha
vigit by Mr. Wilson, Mr, McoCowan znd Mr. Baker, and a
solicitor nsmed Stringer, in June, 1969. That is what you
asid at your Preliminary Examination which you have rougily
repeated this morning; on either the 2%pd or 30th June,
1969, those four gentlemen called on you, and I guote, "They
produced figures and stated I was bankrupt.” A, Sorry,
it was Minsolvent", I reallsc now --

Actually would you perhaps 1like to 100k at the bottom, is
that your signature atb the bottom? L. Tes. WBanlcrupt” and
Mipzolvent” did not mean what I find it to mean now.
Ingolvency means you arc unable to pay your debts as they
£511 due; bankrupt means that you arc on the point of being
declared bankrupt. Shall we procced on that basia? 4. Yes.
Yow, you said that you were 10O shocked to ask why those
figures had been produced ond who wag responsible. Do you
really mean, 2 person of your gtanding, that that was your
resction to the statement made by your colleazues? 4. It
certainly was.

Arc you trying to make out that you are & sort of timid,
casily shockable man? b Wo, but ot the samo timae it 18
o shock after you have boen in business =211 thosc yoars Lo
suddenly be told this, and you had 1o warning. o did not
evon know things were being done that woekend to prowve this.
You then continuec, "I was aware, of course, of the reduction
in the work" - tint means the reduction in the volume of
your business? A, Yes.

Which, of course, would reduce your profits? A, Yes.
npng I was under pressure from Iloyds Benk to reducc the
overdrawn balance on my account, but 1t had never been
insinuated before that T was insolvent'. And then you told
the learned Reglatrar about the visit to My, King, and waer
you werc there My, Wilson joinuod you, and you g0 OI, "Ha
informed us that he had scen My, Maudling and told him that
I was bankrupt"? A, Yes.

Now, that is Mr. Reginal Manlding who was then a Mombar of
Parliament in the Opposition, now the Home Secretary?

A, Correct.

And, of course, the Chairmen of I.T.C.5., was he not?

A, Yes.,
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Wow, did you polieve what Mr, dilson tpld you, that he had
told Mr. Maudling? & Ted.

S0 may we take it that for Tho pUrposes of this casc =~

A, He told Mr. King it in front of me in Mr. King's flat.
Yos. May we take it for the purposcs of the investigation
of your affairs that fyrom this time onwards, that is to =a¥
the cnd of June, 1969, Mr. Maudling must have Known that you
wore insolvent, at least in the opinion of your profeﬁaiunml
and accountancy colleazuea? L. Yes.

And apparcntly Mr. King contradicted this? A. Well, he
contradicted Mr. Wilson.

Wag it then that Mr. Grimwood, 2 partner in 0lifford TurneTs,

was introduced to you? A He was nob introduced that nexb
fortnight, because he wag on hollday, but the firm was
introducad and another partner - the name of the man I do now
rememnber .

Was that Mr. Sprawson? A, No, he was not a partner, he
was only --

My, Simpson perhaps? 4, YNo, he was not gqualified at

that time.

One of the othoT partners? B Y.z, one of the partners;
they wore not partners jn Cliford Turncrs.

Now, one Of the problems of this tilme WAaS, was it not, that
you were being sued by your partner My, Harvey? & Yoo

that was the game Woeka

. Now, you told the 1aarned Registrar this morning that 1t was

Megsre. Clifford tarner who told yow not to defend the darvey
action? Ao That is righb, and the same with the following
one.
But, in fact, you qid defend the Hervey aotion, did you not?
A. Wo, I didn't &0 to any court, NO.
Well, 1 am afraid I only have @ very limited note of what iz
wish to pub to you, but 1t is quoted from = local newspapers
0L Castleford and Pontefract BExpress”, dated 3lst July,
1969, This is in this article in wppivate Bye" which you
gald was very inaccurate, but 1ot me read what they =sal¥
about the Harvey case; "Horvey was sulng Poulson in the migh
Court for £61,000, and John Poulson's cavalier treatment of
the claim had met with severe roproval from the courts. Ji
Justice Pennycuick gtated in the Highn Court last Julyt -
that means July 1969 - "that he would have appointed &



eceiver" - that is of the partncrship - "had My, Poulson

not gonc baclk on his earlier contentions thet the two

agreements upon which Mr. Harvaoy based his actions were LGYTC
shams and he wag now willing To account.” Had you described
the agreements upon which My, Harvey wos suing as 'mere
ashamg"? A. That iz what my solicitor gaid they were.

Then you put in some kind of defence? B, Just a minute.

The solicitor was changed the day of the court, Clifford

Payners camne into it and Stringer was dismissed at Clifford

ﬁﬂnaﬁ'rmwmﬁ,amlIdidnm:Mmmwjﬂemycmwt. Whot 1

understood happened, and I con only say socond-hand, is thot

they went in and said that they would agrec to figures belng
given and a settlement made on figures prepared by Cooper
Brothers.

595. Q. But is it right that in your name 1t was gaid that Me. Harvey'
agroenents were gham? 4. I did not know that, but 1 know
that that is what my solicitors always maintained.

596. Q. Do you mean that was aaid without any reference %0 youraelf?
A, I was not in court, sir.

597, Q. No. But, I mean these papers arc all prepared long before-
hand, are they not? A. As I gaid, there was a switch of
golicitors and there was ==

598, Q. Did you - it must be a matter of record, and remembar you
are under oath, Mr. Poulson - 4id you tell your then
solicitor to defend lir. Harvey'e claim on the footing that
the ngreements werc noere ghan?  &. Wo, because he mode
the suggestion to mc.

599, Q. Did you instruct your solicitor to that offect? A. Well,
I would not know whether they werc shams or not.

600, Q. Did you inatruct him that they were ahamns? Come, lir,
Poulson?  A. No, I didn't, for the simple reason that he
made the suggestion himself, and I took his advice.

601. Q. But whether a thing is o sham surely depends on the person
who makes it. You made this agreoment with Mr. Harvey; did
you belicve it was a sham? A. No, I did not.

6(2. Q. So, B r the purposes of defeating Mr., Harvey, you allowed it

to be preteonded that your case wag that the agrecmonts wore
shams. #hich would you prefer to be, Mr, Foulson, 4 person
who defends the case on the grounds that it wns & gham, or who
pretends that it was = sham?  Would you like TO choone?

A, There is only one cholce.
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Wnat is that? A The honest onc.

The honcst oncg is that this was the pretence that it was a
sham, which was then abandoned? & 1 did not know it was
abandoned.

Wow, the reason for putting up such a pretence was to avold
paying Mr, Harvey his share of the profits, was it not?

4. Ho, TFor the simple reason it was put forward that
Cooper Brothers would settle what it had to be, so 1T would
be on that basis.

No. This was a claim by My, Barvey for nis share of the
profits under the contract, was it not? A, Pirst of all -~-
That is what it was, Was it not? A, Yes.,

Tou said that he was not entitled to any proflts, that 18
right, and the rcaosonl, gpparcntly, you originally gave for
gaying he was not entitled to any profits was that the
agreement was & phamn?  &. Thvis iz what oy solicitor saild.
On instructions from you OF with your approval? L. Mo,
they made the guggestion.

The reason for patting that forward, surely, was to avoid
paying Nr. Harvey? A, That is what they pmaintained.

That was the reason for defending the action in that way, Wos
1t not? A, This first of all started as apbitration. It
wag on their advice that I wont to High Court, not mind. hnd
remember this, that, firat of all, the ~etion was not
originally against me. After zll, I could not dismiss
Harvey: he wag & partner with McCowan. But I had to go 1o
MeCowan's aid because T was Tinancially implicated in the
agrecments, and that is how I only came into it.

Now, I put it o you pogitively that your reason for trying
to keep Mr. Harvey at bay was that you just did not have the
money to pay hip and you wowld stop atb nothing to avold
another judgment; 1s that right?  &. No. Otherwise we
would not hove agreed to —-— Qur sugzestion was Cooper
Brothers gave the figures, and the figures that they decided
on would be acceptable.

Thig was within four weeks of your having been told by Mr.
Wilson and company thet you were insolvent? A It was the
game week.

The samc week, wWas it? Wall, the date in the ncwspapel is
the 3lst July? A That was not tne dete of the hearing in
the High Court.
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hen the noxt thing that we find ig the first Cooper Brothaers'
report. Now, you admit, do you not, that you saw the first
Cooper Brothers' report? Lo Yes.

Just so that there is no confusion about it, I am gZoing to
show you a photograph of & document entitled "Memorandum of
financial information concerning J.G.L. Poulson, Index"
consisting of 66 paragraphs and prepared apparently by Cooper
Brothers. Ia that the document you think you reneiber
seeing? A, Tes.

Now, if we look at paragraph 41 of this, we find the following:
"I view of this position shown by the adjusted balance sheet
(the adjusted balance sheet shows that you had a deficity of
£12,000) the firm might be considered to be in a position of
insolvency. We consider that Mr, Poulson should be aware of
the gravity of this situation." Now, did you read that
paragraph? 4. Yes.

That would confirm, would it not, from a firm of eminent
accountants what Mr. Wilson had told you two months beforae?

L, Yes.

And then we look at paragraph 62 under the "Conclusions" and
we find this: He said that your trouble was an inherent lack
of permanent capital. "We suggest that congideration be
given to any combinations of the following methods of obtaln-
ing the required funds" - and they suggest nore overdraft,
more partners, HMOre gapital, more mortgnge facilities - and
then finally "moratorium of creditors, of whom the principal
one is the Inland Revenue." Do you pemember reading that
paragraph? A, Yese

I will ask you to remenmber that passags, beccause we shall
come back to it in a moment. And then they say in paragraph
64 5 "It might be concluded the present crisis is 2 tomporary
one which can be overcome by temporary borrowlngs or further
postponemsnt of liabilities. We must point out that in the
years to 30th June, 1972, there will bo further tax liabilltie
arising from increasing profits", and then they g0 on to
suggest tha t that is why you must have some more partnors.
Well now, whoen you had read that you nust have been confirmad
in your mind, must you notw, that you werc insolvent and that
your creditors were therefore persons intercated in your
position? A, Yes.

And Coopers had suggested, had they not, that you call a
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id you ever do 807 e I followed the advice ==

pid you ever do so?  h. No.

We will come in a moment as to why you did not do 80.

Well then, onc of your lhtems, the itens on which you wcre
counting to pay your debts, was it not, wae the debt owed TO
Ropergate by T.T.,Ce3. of £70,000 from the Dubal contract?
A. Well, there &IC pivye jobs therec, not ona.

Tea. But the figure of £70,000 was the 018 that you
mentioned?  A. Mhat is right.

Wow, you wenb and saw Mr. Mandling about that, did you not?
L, Yo, we ment wim the acoounts and later, in hogust, Mr.
Grimwood went with me to soc Mr, Hauwdling bout i%.

Did you not £0 to sce Nr. Men dling with My, Grimwood?

Ly Yoa, in August.

In Lugust, 19697 & Yes.

That would be before the Cooper report nad reasched you?

A, Yes.

ind did you ask My, Maudling 1€ he would tako steps to 80

o

that T.T.0a5. paid the £70,000% Ao Tud.

Aind what did he gay? A Well, Mr. Grimwood left him in no
doubt heo wWas aoing to -—

What did Mr. Maudling say? fie I gannot vemenber pxactly,
for the simple reason thatl he wos not in a very goos condition
to digcuss business that day.

My, Poulson, we 8ro gpeaking apout a very large book debl,
gomething 1like a third of all the outstandings to you, are wWe
not, £TO,DDD? b, No, there was more tharl that autatanding
ot thattime, far MOIC.

T am speaking of the work 1in progrﬂﬁa? b Yeg, but tho
work in progress figurae wWas probably £450,000 mininuc.
AMright, a pifth shall we 38y wnd do you 84¥ that you canno®
ranezhaer what lir. Maudling gnld about gocing that T Gt
paid -~ A, It was a most unsatist ctory neoeting. Mr.,
Maundling was not very well.

What did he sotually say? A. Well, he did ot dispute it

hecausc he had hed the nooounts.

He sdmitted that 1.7.0.58. owed Ropergata £70,0007 A, o
did not deny it, yos.

Did he nake any propoaaia for ensuring that the company padd
the sum? Ao Ho said he would 1ook into it.

Yess well we must come back to thatb pecause 1t ig a matter of
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the memorandun of the 9th Novenber addres
Wilson, McCowan and Baker, which the Offi
you gucstions avout. Perhaps you would
that, it is a photographic cOPY. (Hended)
vou remember that. Thig is & detailed =&
of their view of the finanecial position O
ig headed nGondition of practice finances
for remedying its condition? £ Yas.
And you digeuased this with them? A,
And the proposals they nade? A. Yes.
Q. Now, in this at page D we f£ind the follow

heading of WQompanies”s "The general pri

some importance. Then the noxbt event that we

know about is

sed to you by Messrs.

cial Recelver asked

just like to look at

[ KXtz
dk g LiZia e

coount, is it rnot;

£ the pre

n. and their proposals

aotlcc. It

ing under tha

neiple must be that

411 tha companies, 1,80 0.83.B:" = +that is Open Systen Bullding
World Wide

WL, TP.C.S., W W.IW = World Water?  A.

Interiors.

(3. "And I.T.C.5. {&fricn} should he self—finﬁncud and self-

no subsidy yhataoevel

developing and should nanceforth recelve

from J.G.0Ls FPoulson or Ropergate Services

g T4 wag your view

then, was it not, and it still is, that you had in faet been

subaidizing 1.7.0.87 4. Yos.

0, And they ¢ ons npdvances due O Roper &

4o Servicea, 1.8-

affectively to J.G.L. Poulson: The followlng SUms have been

ndvanced to the companies in roecnt years

must exploit thelr tax loss potential oT

companics to r epay by ingtalnents within thelr own rosources' .

B And

then "“We

arrango for HAS

1

ind they glve ng.5.B. £59,000." That wag o company COT~
Well, she wzB tha

largest ghareholder. She did not control it, she never

rrolled by your wife, was it not? A

went to a meeting. Onh yes, she went to annual peetings.
647, Q. "I.T.Cu5e Timited (excluding Moxico) £125,000" - that is

£55,000 more than thoe gum foT which you had made

Mp. Maudling about this time, "and in e
£39,000" - that is £164,000.,  «nd there
for the other companies. Well now, did
report? = 1 took it to Mr. Grimwood
with everything at that tlme, aboolutely
Q. The principal thing you w anted wasd money s
Q. For the payment of your ercditors? A
Q

a domond on

poet of MexicoO

ore other Tguser SUNE

you act on thia

and he W

g deallng

overything.

was it not? a, Ted«

Tas.

_ ind then the first thing surcly to got your mONey

the people who awed you, was 1T not? b

Yea.

weg T sud

-




Why did youw not Bue 0.8.B. for £59,0007 e Well, Grimnwood
never guggested it.

lio, no, no. You are not 2 puppet. A, Just a minute, I
agreed 1O do cverything that they gnid after they took OVCT.
You mean, wnowing that you ought to pogover your debta —-

4. Becausc they aosured me that I would be alright in the
end, and gven on the day of the signing, months later —

e will come %O that in a momen Te T wyant te be fair. A. DO
1 pad no reason to be othar than quite antisfied that croditors
qould be fully paid and 1 would haye 2 qurplus,  Laere Was
never any doubty, according to Grimwood's gtatere nts.

You mean you trusted Mro. Grimwood tO take such action as was
necessary to precover the Sums fron your dcbtors? - L., Tes.
He dealt with Vickers, he dealt with Moudling —~ those were
two big oncse.

When you say "daalt with Maudling", he 4id not in fact get
any money out of 2 L L P T A, Ho, theY¥ had a terrific rol.
But it was your intention, waB it, that they should pay?

i, Yes, that is why we renderad accounta.

You are quitc sure ~bout that? L, Ok, definite.

It was your iptention that they should pay. L. I have
never had & letter or any thing to sy they had no intention
of not doing.

Then they ~ention the "consultants“ sbout which the Official
Receiver has asked you soe gquestions and to which 1 shall
1ater rotari, and they meke a punber of other suggestions

for economics. Low, did this not copvines you that you were
in a fairly gifficult and dangerous pﬂﬁitiﬁn? A, Seriouss,
for the simple roason that is why I went o Glifford Turner .

1 am going to give you & adate which you nay not remneilbel

4o yourself, & letter dated the 29th November , 1969, in whieh
My, Wilson saysi- "Following the talk which My, Poulson and

1 had with you on Thursday, 2158 November" - 80 W€ aay take

it there was & mecting - "ab whiech Fou outlined the structurc
discusged betweeh yourseld, My, Sumner and My, Stone, 0 be

prought into existence on the 1lgt Janualy. 1970.%  Now, this
wag o new atructure for your practice, Wam 1t not? B Tese
iy, Poulson has BdggCHted I provide you with & daily report
on the steps baken to bring the new structure into oxistence"
and then he go0=8 on to talk apout tie TC-A?TSE@EﬁSHﬂE of ‘thae

. o3 +he construction of the nov p:rtnmrship which nol

but it is in a letter fyom Mr. Wilson To Mr. Grimmood referring
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uos that I was to take Booth in 4s a partnor atb that time.

On the second page My, Wilson says: nIf it ig feasible we
can begin arranging finsncial facilities 1n readincss for
1at January, 1970." Thet makes it plain, does it not, that
o changeover between yourself and Wy, Wilson and Mr. Grimwood
was being contcmplated for ne end of the year? A As
1ater events proved, and from tho second report which I did
not see until I saw it at the Official Receiver's, it would
appear that ig what they had in mind, but I was not aware of
it at that stoge.

Well then, on the third page Mr. Wilson says this: "On the
debit side it remains the case that the coming weck beginning
December let will probably turn out to be the I ot oritical
we have so far cxperienced.” Would you agree with that
degeription, if you can ecagst your mind waek to the 18t
Decanben 19697 A. I would not know.

#Mp, Poulson is dealing dircetly with you in regard to tho
diascharge of the Drake & Warters and John Atkinson writa."
Were those claims by your busliness creditors, Drake & Warters
and John Atkinson? A They were debtors.

Debtors? A, No, S0TTY, they were creditors.

Who were sulng you? A, Who were sulng, YesS.

And you and MNr. Grimwood werc tryling to deal with them?

AL He dealt with them.

He dealt with them, by paying then off? hA. Yes.

find then he goes Ol nije shall dispose of the Rolls Royce

ng goon a8 We have the anthority from the finance company
concernad to do go." So you were going 1o =sell the Rolls
Royce? & That was Grimwood's sy geestion.

ind then he goes on 10 gays "I hopc 1O sisit the lecal
Collector of Taxes to gecure from him somne moratorium on
bringing the P.A.Y.E. payments up to dato," So that the
P.L.Y.E. had not yet veen paid off in ru11? A, I think
those that you talked about had, but these WCIo for the
current year.

He also refers to arrcals of National Insurance? £ Which
were paid.

And then he goes On: "You will see from this account that
our prospact romaina patehy. In degseribing the proposed

new structure to the princirals, 1 have, of cOurse, refrained




6T6. We

'6‘?? [ Q.

678, Q.

And must include yourself. And, of course, YOU were asked,

:'cscribing in detail the precise atate of our finances
particulurly our indebtedness." Now, "the principals"
ro means the prospective new partners of the practice, does

St not? A I would imagine S0.

were you not, whether the partners knew of the size of your
debts, and I think you gaid they did not. A, I am sure
they did not. Well, I did not think they did. I zm beginning

to wonder what they knew nov.

Well, in fact, do you remember, WS it brought to your atten~
tion that the s0liciTOIs, Hdepworth & Chadwlzlk, acting for thos
gentlemen had written a letter on the A4th Deceaber in fairly
strong tarns. dould it have been showh to you, do you
suppose? T+ was addressed to Mr., Grimwood LY Hepuworth &
Chadwick on the 4%h December, 19697 4. Well, I have no
recollection of it.

It starts off by saying that they =ct for Johnson, Hancock,
ot, the proposecd new partners. L. Woll, he certainly did
not bring it to my notice, beeauge I did not know that.

Aind then the letter concludes thus: T4 ig within our
wnowledge that Mr. Poulsgon is in scrious financial difficultics.
If this scheme is to be gucecesafully implenented it 18 clear
that the existing 1iabilities must be fully provided for, and
wa congider it an gasential prerequisite of negotiations that
they should be fully disclosed to our clients, and please
therefore authorise your client to suthorise Cooper Brothers
to meet us and disclose the position to us, and avthorise us
to disclosoc the positlon to our clienta.” Well now, you said
you did not renember seeing that letter. Would vou look at
this letter of the 5th Decomber addressed to you by Mr. Grimwood

in which he sends you =2 copy of that. (Hapded to witness

That letter comes off ong of your own files, I think you will
find. S0 that shows that you knew about that letter. You
gsee, lr. Grimwood 8ays, 1T eonnot fee the rolevance of the
current financial position and perhaps we canl discuss this
when we meet." Does that mean that Mir., Grimwood considerad
thot the interests of your creditors did not need to be
considered? A, I would not knowv. Not that I know. The
suggostion always was that they would be paild.

How, we know that at the beginning of December you had on

ipterview with Mr. pmmett of Cooper Brothers, did you rot?




Poeg your pardon? 4.  And White.

And White. Did they discuss their forthcoming second report?
&4, They discussed the financial part of it, and the fces
that were due. There were only two things that we discussed
at that meeting and that was the home fees and the overseas
fees, and they had asked Wilson to prepare a list of the
overseas fees,

But was therc any discussion of whether you had a duty to
consult your creditors? A. Not that I am aware of. I

681, Q.

cannot remember as far back as that.

682. Q. Apparently there was the first meeting between My, Wilson and
Mr. Bmmett on the lst December when the proposed arrangement
was discussed, at which, I put it to you, Mr. Brmett saild that
the creditors would have to be consulted before the proposed
restructuring could be brought into effect. May we now pass
to the meeting which you recall, and I put 1t to you that it
was the 3rd December? L. Yes, it would be about that time,
It was late one evening after closing time.

68%. Q. In a letter dated 6th Decembecr and written by My, Wilson,
again to Mr. Grimwood, Mr. Wilson says this: "On the 1lst
December I saw Mr, Bmmett. I have reported the results of
that talk to you (a) in his view the creditors would have to
be consulted before the restructuring is brought into effect.
He retracted this view on 3rd December to Mr., Poulson and
myself." 4, He retracted?

684. Q. Yes. Now, do you remember it being said at the neeting
between yourself and Mr, Emmett that Mr, Emmett retracted his
view that the creditors would have to be consulted? A, No.

685. Q. You remember nothing about that? 4. No.

686. Q. Now, this letter continues: "By digcussing the drawing up
of heads of agreement between Messrs. Clifford Turncr on the
one hand and Hepworth & Chadwick on the other -—- u Did you
know that this agreement wus being drawn up at this time?

A, Ho.

687. Q. You mean you had absolutely no idea at all? A, I knew
there was agreements -— Therc was sone suggestion of a new
set-up from January lst in which I was going to take into
partnership Booth, but so far as any other agreements, No.

688, Q. Well, what about the transfer of the business to I.P.D?

A, I knew that that was -- That was not the professional
businesses, that was Ropergate Services that was being

transferred to I.P.D., as I understood it.
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ot 18 what you had in nind? A, It was nob what I had
4n nmind, 1t was what I wae adviged to do.

1 am going TO raood a passage == A, 1,P.D. could not take
over the profuasional businesses.

We wlll sec. At any rate, you know that son[e aereenents
were in the process of being drown ap? Ao Yesg, OT about
to b, YEB.

Then to return to it, I &m coing to road you 24 para;raph at
the cnd of this letter, bacauge it tarns on sotething glsa
that we shall be investigating. Nl neve asked Mr, Poulson',
he says, Lo seck your view on the advisability of informing
ILloyds Bank of the intention to divert fee incole up to
£22,000 to the Revenue +o discharge P.LA.T. 5. 1inbilitics BY
124¢h December, and about £1%,500, of which £2,500 by 12th
December to National Tpaurances " Did you in faeot hove 2
discugsion with Mr., Wilson about diverting fee incone to pay
the National Health and P.AT.E? A Well, I cannot remenbel
14, but I mean ==

Wi, Wilson asked you to ask Grirwood? B Yog, L saild I
cannot remember the ineident —-

You camot penenber? L. Ho.

Do you remembor 10 foot diverting Poc income for that purpose?

A, Diverting it to where?

et

Well, I will tell you where it nppears tO hove gZonc. 1

cr

appears O have gone Lo an gqogount in your wife's nana d
the Horbury pranch OI Barclays Bank, of which your brother
Carl was the nanager . Does thab romind you? A, Not that
aurni, NOT that sum thaerC.

Your brother 18 the menager? L. las.

Was the manager of tho Horbury branch of Barclays Bank?

A. Tos.

And d4id you not in Tact tpansfer to thaot bhank & very large
anount of your feost A. 1 wag not aware of anything hefore
Christnas.

No, no - in due course? L. Sorrye. T gaw the statenent
that was mado tpanasferring - T was not aware of it at the

time - in, Was it, March?

In March, yesS. A, The tine Mr. Jlarkson ghowecd mne. i3
thought you were talking about Ohristmass; YOU were men b ioning

December.




T05. Qe

706. Q.

707. Qo

708. Qo

Well, I assunmed that this diversion was in fact what
ultimately took place, but perhaps it was not. A, It wa
thkmwmtomcuttM'ﬂum
Mr. Wilson concludes: "It geens essential at leagt to tell
the bank what is happening. I gay thisg becaust to fall to
do so will destroy any pnssibility of help from Lloyds bank
at the end of Docember." A Thisg was a letter in December,
was it not?
Yes. A, These transactions you are referring to now, as
far ag I remember when I saw them, weIc a2t the end of March.
Posaibly they were not achicved until then. Well now, we
then find documents coming into eximtence ==. Juat to leave
no doubt about this, you asid that you do not remenber Mr,
Bomett rotracting any atatemont that the ereditors pust be
consulted. Did you have any discussion with him about the
eroditors belng consulted? A I cannot remoaber anything,
except I remember discusaing the fecs of the home pogition -
that iz the fees in the U.K, - and the feeg of oversean, and
it wog mainly for that, 80 that he could finish his roport
and put in the astimates of that, that that meeting took
place that evening.
Perhaps this will gtimulate your recollection. You know, do
you not, that Messrs. Cooper Brothers produced a second report
dated the 10th December? A, This is what you are referring
to. This is what the meeting was about; it was for the
figures for thot roport.
Well, in this report which we Hay apsune to have already been
in draft, at paragrapis 5 and 6 Mr, Bmmett says thia after
disoussing the scheno: WPhe whole purpose of this proposed
gcheme 1s to enable the practice ab present carried out DY
Poulson to continue its existonca without the prescnt crippling
burden of acerucd liabilitics. In order to do this, the
partnership of J.G.L. Poulson must coasc to trade and the
getivities must be carried on by two new portnors.” oW, you
knew that something 1like thet was on foot, did you not?
A, Yes.
"We understand that the accrued liabilities will remain with
My, J.G.L. Poulson, and if our understanding is corrcct, we
feel bankruptcy proceedings will inevitably ocnsue if arrange—
ments are not made to COLE to terms with his creditors.” Hou,
L' o aso . Oooper Brothers put
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that in their formal report. Now, do you say that there

was no discussion about the necessity of consulting your
creditors at the mceting on the 3rd December? 4, Not that
I an aware of, and I am jolly sure I should have remenbered

it at the tinme.

Was Mr, Grimwood present? A. No, there was only Wilson and
I, Emnett and White. You sece, I asked for all Wilson's files,
but I found out he gave instructions when he left that they
had to be burnt.

And then the next paragraph 6 concludes: "Unless Mr. Poulson
can dermonstrate to his creditors that a viable scherme has been
put forward for financing thig deficit fwhich would be £93,000
at the %lst Deoember,l969) it secms probable that bankruptcy
proceedings will engsue." Now, do you say that this report
was never seen by you? A, It was not seen by me until very
much later, in fact this last year.

711. Q. And do you say that its contents werc not communiated to you?

A, In the main, yes. Some of them might have been,
isolated ones.

So that if Mr. Grimwood received a cOpy of it, he never told
you about it? A, He never showed me it or told me about
it.

The report goes on to talk about what will happen when you
become bankrupt, and paragraph 8 says: "Je think it iwmport-
ant that Mr. Poulson is not a partner in the new firms for
taxation reasons, and also becausd the new firis may be
vulnerable to claims by a Trustee in Bankruptcy on their
assets.™ And then he goes on to say, "We must assume that

if the consideration" — that meens the value - for the
tronsfer of any assets from the present practice is based on
nornal commercial terms, the transaction cannot be attacked
with any hope of success by a Trustee in Bankruptey, but legal
advisers should be consulted on thig." This means, in plain
man's language, that provided the purchasers pay a proper
price, the Trustee in Bankruptcy would not be able to conplain.
Now, was this point ever discussed with you? A, No, never,
because he never told me anything of these dcetails.

The next event then would secem to be the beginning of the
preparation of the draft agrecements. Well now, we are in
possession of your file hcaded "Interplanning and Design
Iimited." Would you recognisc it if I show it to you?

P oo o Ul i i N "




That is my writing, and that is a file you had in your posses—
sion and it contains original letters addressed to yourself.,
A, Yes,

And mey we take it therefore that the contents of this filc
would have come to your notice? A, Yegs,

Because we fTind here a document entitled "Draft C.G.S.",
which you may teke it, I think, refers to Mr. Stickler of
Clifford Turners' firm, dated 18,12.69, which is a draft
sgreement to be dated 31lst December, 1969, between your self,
your wife, Ropergate and Interplanning and Design - Iik.Dy

Do you remember sceing such a draft? A, Remenber it, no.
Wow, the company I.P.D. - Interplanning and Design - were to
take over the practices, were they not, and were to issuec &
large numbor of shares?  A. That whs —-

£180,000 worth of shares. And do you remenmber that clause 12
gaid this: "In considerstion of the premises” - that means
what had gone before - "the company shall allot and issue
creditors as fully paid up as first directors of the company”
- I will come back to this in a moment -~ "blank ordinary
sharcs of £1 each of the capital of the company, and the
Trustee shall hold the same in trust for the creditors of

Mr, Poulson and of the firms of J.G.L. Poulson and J.G.L.
Poulson Associated and of Ropergate, and subject thereto in
trust for Mr. Poulson of Ropergate and Mrs. Poulson of

Rope rgate, hereby agree and acknowledge that such allotment
and issue of sharcs ahll be good and sufficient consideration
for thc obligations undertaken by them,” and so forth. Now,
the Trustecs of this clause are to be Mr. John Leonard King -
ig that your wife's brother-in-law?  A. Yes.

A Mr. Recce Reynolds, a solicitor? A. Yes, he is a con-
sultant with Joynson Hicks.

A Mr, Musk? A, Yes, ex Coutts Bank - they were all
directors of Pollards.

A Mr, Stone? A. I.C.*.C. and Pollards.

So these were all directors of the Pollard Bearing Company
which Mr,., King -- A, Had sold out the previous year -

the same year, earlier that year.

Now, this states, docs it not, that one of the principal
considerations that you were to receive were sharcs in this
company which would be held in trust for your creditors?
4, That is what I always understood was the case.
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F 50, if in fact you saw this you would have known roughly what

was afoot? A, But certainly that statement about thosc
shares to be held in trugt wag slways what I underestood it wos.
Now, did that mean that you were being sdvised by Mr. Grinwood
to convert a substantial part of your namots into shares in a
private limited company? Was that wherc it was comlng from?
A, I understood they were going to carn monies the same way
as Ropergate Services did.

Yes, but look, at this time what do you suppose your accrued
creditors werc; do you have any idea® A, Well, excluding
the Rovenue --

Why excluding the Revenue? A, Becguse it had not been
settled at that time.

There had been judgrent? L, Yeg, I know there had been
judgment, but there had been paynents nade against that judg-
ment, it had been reduced. And =lso later that year we yere
told that the Revenue owed ne money, not that I owed them.
Which year?  A. 1971, and I had not --

We are now in December, 1969, you see, and I an asking you
questions -= A, But moniecs had been paid by Grimwood
during that year from feces he collected, particularly fromn
Vickers, to pay the Revenue.

But, in fact, you owed a very large amount of money, did you
not? A, Yaa.

In fact, such a large apount that in the opinion of HMessrs.
Cooper Brothers you had a deficiency = 2t %lst December, 1969,
of £3%,000, did you not? A. So they sald.

S0 they saild. Well now, what you werc going to do wae to
convert o substantial poart of your ~ascta into ghares in =
private limited companys; that is right, is it not? A. This
s what I wag ndvised %o do, yes.

Were you ~dvisged to do that by Mr. Grimwood? A, Oh yes.
Well, I would not have thought of 1% myself.

Did you know that +his would render your sgaets more

difficult for your ereditors to pursue? A Cortoinly not.

What did you think your epcditors would do in the memting?
L. I do not know, I left that - T+ was being protecicd;

they were being protuctcd +o5 the best of the ability this woF
I was assured.
Yes. A, That is why they were held in trust for the

creditors.
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Are you thinking of an actual conversation or a letter in

which you were told that thuat would be the consequence?

A, No, it was conversations; it was the impression all the
time that the creditors were being protectced.

You sce, Mr. Poulson, there are two nossible constructions of
your conduct, are there not? One is tmt you knew what you
were doing and you were putting your assets out of the reach
of your creditors, with the assidgance of Mr. Grimwood nnd your
wife's brother and other people, oOr alternatively thit you
were a complcte innocent and you did sign whatever wos pub in
front of you? A, The latter is the case.

And you wish this Court to belicve that you were an innocent
who signed anything thrt was put in front of you? A. I
certainly did.

Without taking any precautions to sce th~t your crcditors wcrc
not thereby harmed? A, Look, I went to one of the bogt
firms, I was asgsured, in this country.

That is not an answer to my question. A I did as I was
asked by them.,

So, if, in fact, the conscquence of what was done between
yourseclf and I.P.D. and your wife was to put your asscts out
of the reach of your creditors, you desire to put the ecntire
blame on your solicitors, Messrs. C1ifford Turners? A, Very
definitely.

You have spoken about Mr. Grimwood. Who else would you say
you received that advice fron? A, Well, he did it personaily -
I mcan, I did not see many of the others.

We heve heard about Mr. Sprawson? A, I think he hnd only
just qualified; he was only a boy « He ncver passcd any
opinions.

And this Mr. Stickler apparently?  A. Well, I think you
will find he is unquelified. He only came in right at the
beginning; he did not give any opinions. It was o one man ==
What about Simpson? A, Well, Simpson was being o barrister,
I understand, and was qualifying to go to the law and he did
not pass aeny opinions. Grimwood w-s nobt the type to have
juniors tell him.

Well now, when you got to this dinner party on the 3lst
December, 1969, you have made out that the idea that it wos to
be turned into a business meeting with documents to be
prepared and signed came as a complete surprise to you?

& " 9. ) W
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Do you really wish the Court to belicve that nothing that was
then placed before you wos proviously known to you? A, Why
would I wait until I pot in touch vith Grimwood if I hod have
done? There would have been no point; ond, furthormorc, I
am gtill walting for the dinner portys it never hos token
place.

And do you Say that the scheme a8 then outlined to you was
gntisfactory to you or what? A No, it was not, but I was
told I had no alternative.

what do you mean by tpo slternative"? A, Well, I mean I
had to sign there snd then.

You do not have toj; yoOu ware not held dowi, werc you?

A. No, but 1 had not even my own aplicitor thorc.

I daresay, but whab did you gnin by --= A, And then
eventunlly when I got in touch with him he eald, "On sign it,
I oan undo what has been done later.”

This is when he had been dug out of his hogmanoy party, OT
whotever it was? A Thot is right.

S0 speaking on the telephone =t long distance, you =8y, Mr.
Grimwood hod explained o him what the proposed ngreement wes?
A, Well, Sprawson gove it to him.

Sprawson told him, ond, hoving been told about 1t, lir.
Grimwood snid "sign"? 4., Yes, thot 1s right.

And you Bny you accopted his ndvice? A Definitely.  And
my wife as well.

Whot was the inducement for you to sign? A I had such
confidence in this mon.

Wo, you said you had no Altermative? A Well, I had no
alternative but TO gign when he gald slgn.

But he has not got around to saying ngign® yet. A. On ycs
ne did; I didn't sign until he did.

What pigtol was pbeing held at your nond? A Well, the fact
that I.C.F.C. said that they would not cerry on with it
without I did.

You mean the incentive to this was that I.C.F.C. should put up
some money? A Well, no, but T understood it was necessary
if it was going to nave o new firm.

I see. And were you applying your mind to the intercats of
your creditors?  A. No, I was employing my mind to the fact
that here I had been in business a1l these years and suddenly

I hed it teken oway from me that night.
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N1, why did you sign then?  A. Boe-uso, os L snid
écrlicr, I signed when Grimwood said "sign'.

Whot did he think you were going to got out of it? A. I 4
n-ve not the fogalest. I now reclisce thot he knew cbout this |
meeting, but I did not realise % the time and he has never
admitted to 1t. |
Do you know who were the solicitors for Interplonning and }
Design (I.P.D.Y L, TYes, the some people weren't they,
¢1lifford Turner.

You mean Mr, Gprimwood's firm w.8 ~dvising both sides? A. Well,
I understomd S0.

But you hed, in foet, been sent by Mr. gtickler a copy of ®me
dr-ft ngreement contrining the poforence to the trust for
creditors which you sonsidered to be the intention? A. Tes.
do0 you knaw qomcthing chout it bufore you gt there?

A, Yes, but I w=s not told I wns going To & meeting first

of all., I did not know I wns going not to be o partner in o
business that wns mine when I walked into tht building.

Well now, do you remember -— A And 1 can never understond

why Grimwood did not tell me.

Possibly he wns serving two mnsters; do you not think that
is possible? A, I+ ig obvious now, 1is it not, but I did
not know nt the time, dia 17

Who would be his other client? A, Hig other client would ,
be John King -—

Your wife's brother? A. Yes. He hod done the Poll-rd
denl with I.R.C. for him, ,
Well now, when we look ~t whot ultim tely he ppened there wWas
o formel ngreement which ie &ted the sppnd Januory, 1970,

which benrs o STrong fomily resemblonics to the draft that you
neve identified?  A. Yos, L hove scen thot. Sorry, You
were tolking ~bout the 1.0.F.C. agreement.

Yes. Now, when thot come to be gigned 1t wns not in the
middle of the night, was it? A. No.

It wos during the 4oy time? & Yes.

Whore wos it aigned? 1.0.F. 0. offices in London.

Did you rend 34?2 A, Yes.

Did you kmow thot it contnined one vital ~lteration? L. DNo,

what ore you referring to?

Well, whnt was then prrograph 12 is now prragraph 11 which
provides for the issuc of the shares to the ryusbcess  that
has gone, ~nd A1l that is provided ig tixt the compony shrll
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'm0 to gpenks. wihich is tO be good and sufficient considera~-

aue o King, Musk and Stone the 140,000 shares - full stop,

tion for the oblig tions undertnken." 50 the reference to
the trust for crcditors has dimappenred. Did you notice
that? A Not at the time. 1 phad it shown %O me when I
was at the Official Receiver's office. That WaB tha first
time L knew of =~ change.

Do you 8aY that this one Wis gigned "% the I.C.F.C. office?
A. I think s0, Y8 1f my memory gerves mMe right.

Well, if we 100k at the minutes of 1.P.Ds —= A. Or was 1t
signed as & result of that meeting?

We1ll, I.E.D. jtself did not sign antil o month 1ater, on bthe
20th Fobruary? B S0 I wns informed later by the offici-l
Recelver.

You were not there ol that time? A. Ho.

¥ow, the other thing that has altered in +his thing, apar®
from the dieappenronce of the trust por creditors, ig that
Mr. Reece Reynolds has dropped oub. Do you know why thot
ghould have been? A 1 understand thnt he had a glight
coronaly thnt year and he was about to be appointed Recorder
for the County of Surrey - not Recordels what do you call

him?

|
Well, some judge or other? A Not judge, °8 the gentleman == i

Registrar? A. Whot was Hargreaves in this aren? t
Lord Leiutenant?  Be No. GHigh Speriff of Surreys SOTTY « \
T wonted to get it absolutely right. And he gave up 2ll his
agreements and agsociations with the King family for 12 monthes
but Reece Reynolds went with Grimwood every time to the I
Revenue, L1 40 wnow that.

pid not Mr. Reecc Reynolde S0 + one stnge thnt he was not
going %0 have anything more to do with this 1.B.D. affair?

L. Wot in my presence.

He did not s&y it to you? L., No. 1 opnly met him once &b
John King's realdence.

He was, however, o director of 1.P.D. ot the beginning?

L. According to the records he Was originnlly, Yebe

And would you nceept thnt we bove nere in this file his
regignation dnted 20th Pebru-ry? A Yeg, if you 8&¥ 80
But do you S&Y thot he did not say to you thot he wWoS reslignin
through any ﬂiSSEtiﬁfTGtiDﬂ? A, The inform tion I hed

from Grimwood T that time wWas hegouse he ned o heart ttack

and he wos t.king on this job of High Sheriff.

5.
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Wwell now, this agrcement of the oond January comes the day
after = meeting which we know took place on the 21st January
with the Inland Revenue. Now, did you attend a meeting with
them? A. I did never, never. The only time I met the
Inland Revenue was with my own pocountant in probably 1968,
which you have referred to earlier.

Did you in fact know thet this meeting with the Inland
Revenue on the 2lst January was going to take place? A, 1
knew certain meetings did take place, that is all, when
Grimwood told me.

Did you know that the gquestion had been raised whether this
agreement for the tpansfer of the business could go through
without the Revenue having been informed? A, I did not
know of that until Mr. Clarkson told me.

And were you informed ofter the mceting of the 21st January
what had taken place? A, No, except that every time, of
course, everything was gatisfactory.

You knew the meeting was going to take place, did you not?
A, Yes.

. And did you know that it wos proposed at that meeting to ask

for a three year moratorium? A. No.

Whot did you think the object of the mceting was? Al Well,
I understood they were just sorting out the Revenue position;
that is what I was told.

S0 thot if Mr. Grimwood, as we wnow, and Mr. Reece Reynolds,
another solicitor, went to see tho Revenue on the 21st January
and asked for o three yeor moratorium, it was not with your
knowledge or assent? A ot until ~-  Not with my agsent,
and nor was I told by them, ever.

Did you know that the Revenue had refused? A. Not until
Mr., Clarkson told me.

Did you know of o subsequent meeting with the Inland Revenue?
A. I knew of certain meetings, but how many I would not
remember - two or threc.

You see, you have ndmitted reading at least one Cooper
Brothers report about the neccegsity for your creditors to be
informed, particularly the Revenue. You remember reading
that? A, Yes, yes.

MR. SAFFMAN: With respect, sir, my 1enrned friend put to Mr.

Poulson a report of Cooper Brothers which Mr. Poulson gaid
th~t he h:d not seen until after his barkruptey. It was in




o report thot it was recommended that the creditors be
,hpprc&ched. Mr, Poulson has ndmitted that he hag seen 1T,

put I am sure that my learned friond would nob want to mislead

by putting it to him thod ne saw it ot the relevant time.
MR, MUIR HUNTER: In fact, I will just refer agoin to the first !
report which Mr, Poulson aid say he had saen = thnt is the
report dnted the 27th August. That scys ab paragroph 62,
nWe suggest that congideration be given to any combinstion of
the following methods of obtoining the required sums (a)
moratorium of sreditors, of whom the principal one is e
Inland Revenue."
MR. SAFFMAN: 1 accept that, eir. I understood that what my
learned friend was referring 10, of course, Wis the second
report of Cooper Brothers which telks about referring the
matter to the creditors and to My, Poulson's bankruptcy.
806. Mi. MUIR HUNTER: 1 am =sorry. Do you rememnber then the sceond
meeting, which we know w8 ‘o be held on the 17th FebrunXr'y,
at which you arranged to aend your cal for Mr, Recce Reynolds?
A, Oh, yes; 1 wog asked by Grimwood to do that.

a07. Q. What wos thet meeting in ~id of? A. 411 1 was ever told,
gir, wos that they were going to SE€ the Revenue ~nd to get
things sorted out, smd I was never given any details.

go8. Q. To get what sorted out? A, Wy Revenue position, becnuse

1 understood it had never heen ngreed.
809. Q. But you knew that there was @ judgment thnt had stnrted off |
-t £200,0007 A, Yes, but sums had been paid gince. ,LL

810, Q. I Aaresay, but that is & matter of apithmetic, 18 it not, to {

subtract (a) from (b) and you get (¢); no great problem

about that, is there? A But I understood the subsequent

811. Q. No, we ore talking ~bout —= Are you saying thrt you pnid off
the original judgment in fa1l1? A No. But, of course, I
wag told later g+t I hod done ~nd thot they owed me money.
a12, Q. At any rate, whot you are gaying 18 that 1T Grimwood went® to f
gec the Revenue on these tWO oceasions, which you admit that

|

|

yenrs Were also 1in dispute. }
1

you knew, you 4id not give him 80y instructions, you did not

agk him what he was going to talk about, and you ncver mgiod
him whot he had +nlked about? ' First of all, let us
got this guite clear, 1 never gave him any {nstructions rbout
anything.

81%, Q. Well then, aid he do it all off the top of nis heed? Ao He

did it =1l on his own initiative.
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'or do you think perhaps he was doing it on the inatructions
of Mr. King? A. T would not know that, sir, bee-use I was
never at any of the mectings.

4. Look, Mr. Grimwood is not insane, presumably = nt least not

ot the time - he was a fully gqualified golicitor. If he was

failing to inform you and to seek your ingtructions it must

follow, must 1t not, that he wos t=king his ingtructions from
asomcone else? A No, sir. The position is this, why wes

I confident of him? I+ was this, that 1 had thesg assurasncas

from him that he wWas going to pey the creditors in full, cnd

within o period of not more than two years 1 was going to have
substantisl sums.

Q. Just a minute. This is a statement thet I do not recall your
having made previouslys that Mr. Grimwood told you = ne
promiscd you - that he would pay ~11 your creditors in full
and ofter two yoears -—-= A, Yot he personilly, but I mean --

Q. Well who?  A. I took it that I.P.D. were at that time,
beenuae.

Q. Perhaps you would rephrase what My. Grimwood, to the best of
your recollection, anid to you in this reapect. It ig very
important. When you made that answer just now, would you
plecse rephrasc it in the form as best you can ag to what Mr.
Grimwood actually gnid about the payment of your creditors?

A, That my credltors would always be paid in full --

Q. Would =11 be pnid in fu11? A, Yes, and thore would be
substantinl sums - and sums were mentioncd on threw different
occasions, and the fin=1 one was on the signing of the
agrecment, ond it wos on the hasis that there would bc a
minimum of half a million ofter clearing 11 the creditors,
within a period of two years.

Q. Now, when, roughly speaking, do you think Mr. Grimwood said
that to you? At leastmention one occasion? A, The
signing of the agreements.

Q. On the 22nd January? A No, that was not -- I om talking
about that big batch of sgreements; it was April or somewhere
there.

Q. Do you mean, My, Poulson, that the dates on these agreements

are not genuine?  A. The date of the agreement of that

March 1lst certainly was not signed in February, and it certainiy

was not signed in March.
MR. MUIR HUNTER: Let us be clear about this, becausec people do
T times. Unfortunately, sir, 1 only
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844. Q.

845 . ':l.

and Design Timited dated 20th February, 1970, to which I have
already referred, SoyS thig: "There were produced to the
mecting engrosﬁmants of on cgreement dated 22nd Januarys 1970,
and executed by 211 parties other thon the company", cnd the
company was tho soing to sign it; then "There were also
produced documents all of which have boen exccuted by the
parties thereto other then the company"; 2 deed dated the
50th February, 1970, which exactly describes the document 1
celled the Trust Deed dated o6th March, 1970 (document 7).
Did you sign twice & document creating o trust for the ghares?
A. I would not know, hecauge I was not aware = I repeat -
none of the agreements WeTe explained OT 1 4id not know what
was contained in them.
3o that it may be the case, perhaps, either that nona of these
documents were signed until the 26th March, OT that if the
Trpust Agreement was signed earlier then the 26%th Mareh it was
pest—dnted? A, T would not know, of course.
Ig thot possible? Well now, in your gt-tement to the
Officinl Receiver you have described some discussion about
the terms of this document and 2 1etter from Messra. glifford
Turncr. In your stntement to the Officinl Recelver you grid
that in September, 1970 - that is six monthns liter - Kenyod
a4 told you that he had been present 4% o bonrd meeling of
1.P.D. and had told them thot the ngreements prepnred by
01lifford Turner were invalid and 1t wes regolved thot
Sweetman should write to Clifford Turner thot they were not
antigfied with the ogrecments and would probably toke action
agninst them. But the next meeting was October, 1970 - this
is still S8ir Bernard Kenyon informing you apparently - A
copy of o letter from Clifford Turner's office nddressed to
King, dnted February, 1970, and produced by Sweetman” -
Sweetman wns the gecretary of I.PuDy was ha? A, Yes, ot
that time. Ha ig & director now.
"ias given 1O each of the directors giving o brief resume of
what the agreements would contain, ~nd thot they recommended
that in thelr opinion coertain parts should be smended oY
enneelled," and Kenyon said th-t Stone had commented "This
letter lots ¢1ifford Turner off the hook." Of course, this
ig all hesnrsay, but you conclude by saying, nIn my opinion,
Grimwood, my golicitor, should have notified me of this

letter." A. Correcte.
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“Now, if, in fact, Mr. Grimwood was preparing the agrecments

” which 1 was asking you about, does that me~n that it was not
brought to your notice that there was a controversy about the -
A, Never. I should never have known that if Sir Bernard
had not have told me, nor should I have ever got these
agreements, because Grimwood never gove us a copy, and when
Bolton was re-appointed in July he asked me for a copy of
these agreements and I had not got one, and I got one for him
and eventually that agreement went to Sir Bernzrd Kenyon.

Q. Do you remember any discussion or altercation with Mr, King
about what was to go in these agreements? A, He never
discussed them with me.

Q. Was there no falling out between you about them? A, Well,
I mean, the details were never discusscd with him,

Q. Well, I suppose you must have talked about them with Mr. King
to some extent, would you not? A, I do not remember, but
I do not know what you are referring to.

Q. I think there are two other documents perheps I should show

you. There are two Powers of Attorney in the file, each

dated the 20th February, one given by you to your wife -~ is
thet your signature? (Handed to witnegs) A,  Yesg.

Q. And one given by you to Interplanning and Design - is that
your gignature? A, Yeg, sir. e
Q. Authorising them to deal with all your monies. Were they ira
given at the same time, do you think -- A, All the sign-
atures were done on that one day.
Q. Do you remember a discussion at which Mr. Sweetman said that a
lot of these thines had got to be corrected and amended?
A, What things.
Q. Was that in your presence? 4, No; I do not know what you
are referring to. Idid not meet Mr. Bwestman more than two
or three times, and then it was in the presence of others.
MR. SAFFMAN: Would my learned friend please indicate what he
means by "these thingg"?
MR. MUIR HUNTER: I am sorry. Do you remember some discussions
towards the end of 1970 about altering the relevant dates in
these documents?  A. No. In whet connection? te
Q. Do you remember receiving this letter from Mr., Sweetman on
Interplanning and Design paper dated 22nd December?
(Handed to witness) A. When I hove read it., (Witness read
letter to himsclf) Yes, they could not make up their mindg an




e O date it from A tnx angle, penefits - they =lwWays

' red to it as ax wenafits - to May oT April or Marech.

gnis letter auggest thot nll the dates in the agreemente

it yOU had signed, wnich raferred 1O the ngreement toakding

gffect on the 1lst Januarl, 1970, ghould Be ~1tered 0 the lst

March, 1970. And did you py letter of the Zlat Dacoenbel,

1970, which 1 will show YyOU, any thot you agreed? (Hondod %O

witness) A Yes.

Well now, in this very 1orge yransaction, whot port wWos your

wife 1O fake?  Be 1 4o not Know. None as far as T knowe.

She had neveT token any part in the businesses.

g59, Q. Did she not take £10,000 worth of shares? A S0 1 was
informed 1ater bY Grimwood towards the 1nte summer.

860. Q. Tou mean you did not actually wnow thot your wife had scquired
£10,000 worth of shrres? B o .

a6l. Q. Well, let me read what 2 minute of I1.P.D. of the 20th February
gays ¢ "There Was produced an application fyrom Mrs. Poulson
for 10,000 preferred ordinary shares of £1 cachy, such applica-

tion having attached thereto & cheque for £10,000 being payment

in full for guch shares jn cash &%t pal, and it was regolved

that the applicatlon pe accepbed ~nd the shares jgsucd O

Mrs. Poulson." Do you mear to say thab if that noppened you
yxnew nothing sbout 17 A, I knew nothing about it and 1
never kKnew of that pinute until 1 was shovn it at the official
Receiver's.

862. Q. Well nows if in fact your wife did melke guch an application,
preeumuhly she would wnow what she was doing; does that mean
that in that case she aid not bell you? p. Yes.

863, Q. How, qia your wife hove, on the o(th Janusry, 1970, £10,0007
p, 1 do not know wha't €1€ nas in her pank, and I jo not know
today whot she hase

264. Q. Tou have told us thnt you knev that she had & 1arge number of
eecurities? A, Well, 1 mean she deposited these with the
pank, cnd those Were the ones you referred o @ 2rlicr.

865, Qe Yes, £9,GDD? L. Tes.

866. Q. S0 you knew she nad that. But did she in fact hiVe, to
your kpnowledge, ~vailable in Februarys 1970, £10,000 worth of
money? & 1 would not have oxpected that, but T would not
wnow what she had.

867. Q. May we turn to March, 1970. You remember WE Wwere aigensalng
a little corlier the diversion of some of your fecs into

another hank account? A. Yes.

ons
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account was an account 1n your NAME at the Horbuxy E
Pon of Barcleys Bank? A, Tes.

_;Lﬁhich your prother WAS manaZer . Now, 4id you enuse money

§o vo paid into tn.t branch of the bank? A, Mot mes it

Wis not opened OR my neoount. 1t wos Dpcnud by 4eott oF

Cooper Srothors.

Yog. Well noOW, what was opened? A, Bo 1 om reminded.

But was it an account in your name, Oor in your wife's name?

A. In my namc.

Yes, @nd why w8 it Dpensﬂ? n, 1 do not knows. T am told

now WAy it w=as opencd, OF it would appear -~

a71%. Qo Perhaps WE could shor® eireul® things wnd toll us wWoy it was

opanﬂd? A, Well, 1t would appenT tie t theyﬁgpﬂted to poy
o sum of money in ond then they drew 1t out to dispensc.

a7h. Qe Yes. And this was the 19%h March, WO 14 not? A. Yes,
qomewher e ~bout thatb time, the end of Marehi.

875. W Well nowW, if these Were fees coming into your office, Who had
the disposal of them? A. At thot time, geott; bhe ¥ in
ginanecizal control.

a76. Qe pnd nre you aaying that VMr. Soobt was capable of opening = new
account in your name with another pank? A e went and
collected BOME cash of nearly £1,000, ®C pe must have had the
quthority.

87 7. e No. Lebt us gtort with your prother 18 the bank manager and

aomebody wants to open ~n account jp your name. Tg do thot

they would have tO provide him with & pank mandate card with

- signature, would they not? L, Tfes. ns
a78. e And then they would howve o provide nim with a8 cheque book? "
A, TeB.
879. Q. Now, was 2 chegue DOOK 1gaued to you for thie account?
A. ji{s
880. Qe 1t is = ract, 18 i+ not, thnt the digposals of this qecount
were in fact dons py three cheques signed by you on the che qu.
poyms of your wife's account ot that wpanch? A Thet 18
what 1 see no¥ when I produced thetl.
arl. Q. And those chegues puat have ween signed by you? 4., They r

Wwere, obviously e

a32. . Well, Wy should you nave sigred themn? B 1 gigned thew
ag blank cheque e

a8%. Qe No, but thig is your wife's aocount, not your pusiness
A, Les, put 1 knew on -~ ecount had been opened at that office

ace ounb
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889.

892.

893,

B94.

8‘95 L

896.

897«

898.

899,

900.

e

Qe

Fiold you +hat? A Ycotte.

nd aid he rell yowu —=— A, Whot he wes going to use it
for, N0

pid he tell you he nwad forged your gignnture On the mandate
card? B No, he did not, 1 4O not suppose.

Becaustc of course you el gned the mandate card youraelf, my
dear chapes Do not meke pretences with the Court? Ao Well,
T do not know yhether 1 did OF T gid nots

Are you aaying that your hro ther of all peopls would z1low

an account %O pe opened in your name without & gignoture from
you? L, Ho.

0f course, i thnt case you muet have gigned for i£7 ke Wall,
when you gaid mandate eard 1 om =fraid T did not uﬂﬂcrﬁtnnd

what -

Well, you authorised your brother to open an account in his
pranch 1n your nome, did you not? A Tes.

Why did you peat aboul the bush? Now, having done that,
ingtead of igsuing = cheque book TO JOW» you glgned three of
your wife's cheque forms, did you not? B Tes.

And this Jid not come ag 2 qurprise to Joil, wut you KNew it

211 along? A, I did not know whnt those monies were being
nged for pecause they were blank chegucs and 1 did not KNOW
that -

Were you told why you should 8ign tnree blank chegue forms of
your wife's? A. Thot wag no change foOT me to sign blank
cheques &t any time.

On your wife's account? L, Mo, 1 had never gigned any
pefore. They had not got tHime to get gnother chequs hook,
hed they?

Wow, bhis jpvolved 2 8wl of £26,0007 A, YoB.

That was your feca, WeB it not? A. Well, L unﬂerstand 30,
yes. 1 do not even Know what it was for.

And this wasd at o time when you were very geriounsly presaed
for money, Wi 1t not? A. Thig wWAs Mareh, 1970, wasn't 147
YTou were very asoriously yreasﬁd for mONSY s you Were unnble 0
pay your Revenue debts? A, Tes.

Tou had had your pusiness token awdy fyom you, S0 you Were
very pressed por money, Were you not? s, fes.

Why ghould you allow this su of £26,000 to be declt with in
tais way? A, Well, 1 gid not kno¥ now this money Was beling
dealt with ond gid not krow antil the end of 1agt year how
it had been dispensed with.

T2




905, Q.

906, Q.

907. Q.

908. q,

909, q.

910. q,

911- QI
9121 Q-

913. q,

You menan you did np+ aaglk, You dig ot aslk, gig you? A, o,
Why neot? A, Well, nothing wag in my control ,

Well, your han&writing 7 i SUppose wag in YOour contrgl? A, Yeg
I knoy,

Why dig JOU giegn the che ques? Come, ye Must have ap answer to
this? 4. Well, T aw Very sorry, but I yag in the hapy+ of
8igning blank cheques amg T had gigneq them Always, 1 doubt
Whethe p Scott e€ver sent me any cheques To sign made out,

You are no doubt Aware, Mp, Poulscn, of the Problemg Tesulting
from the fraudulent Conversion of the assets by g bankrupt,

Are you npt? A, Yes,

And the fact of the mattep is, ig it not, that £10,000 of this
Doney wag el ther Zlven to your wife, op given g Someone op
her behalf, to enable her tg moke a aubacription for the shapreg

whatever You thinj or say.
You mennp You were to14g that 511 the money to pe Used wig fop
S0me othep Purpoze? What wag that Purnopsa? 4, I do no+
think I yag told, but I Now find that the otherp money .

Leave aside what you find, 4, I do not remembey being 45314
about it .4 all.

You mean ¥ou g wvo youp money away Without Coring where i+
went? 4. I did net Zive it away: I signed blanlk Clequea,
sir,

Did you ask why the acecount wag being Opencd ot Your brother!
branch? A, o,

Had you ever bankeg thore before Yourse] 9 4, Yas,

Why dig You open an 2ecount then? Wes it i order to
Clrcumyvent Lloyds Banle? A, No,

But it wag g deception of Some kind, Mp, Foulgon; Eindly te1q
e which lkinge A, I am 20rry, but I did not deceive anybody
I was not do ing anything, What benefit y.g it to me? 7T did
not get “nything,

The benefi+ to you, SPParently, yug Eiving £10,000 to your
wife, That scems Yo be quite & benefit o Be; does it not
to you? A, No.

Weli, if your wife giq in faet Pay £10,000 fop the shares, png
if in fact a1 the trﬂnsactiana'tonk Place not on the 20+
Fﬂbruary, Or on theg 22nd Janumry, but fruuduluntly and d&ceptu
ively on the 26tp Mareh, ag it Scoma, then {t is pretty
0bvious, ig it Not, that i Wis monoy wem 3. i
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918.

919.

920,

921.

922.

923.

924,

925.

926.

927.

Qe

Q.
Qo

pehalf of your wife on the 19th March, it was used for the
purchase of shares? A, Surely if I had been a party to
that, why didn't I make the cheques out?

I do not know, Mr. Poulson: you tell me? A, Well, L
said if I had been a party to what you are su_.gesting, I
would have made the cheques out.

Perhaps you thought if you signed the cheques and gave them
over in blank, that that would be the less trouble for you.
Well, now I ask you again, you knew, did you not, that £10,000
of this money was going to your wife to psy for the shares?

A, No, gir.

Right; well, we will have to ask your wife about that., ZLet
us consider what you had given to your wife in other rcspectss
let us toke the Cairn Catto transaction. You will remember
the Cairn Catto was conveyed to your wife?  A. Yes.

When was that done? A, Well, I cannot remember the date,
you will probably tell me,

Well, I just showed you a letter of the 31lst December which
you have identified as having been written by yourself to Mr.
Sweetman in which you say this: "I understand from Mr.
Otringer this moming" - now Stringer is what firm? A. Moxon
& Barker, solicitors.

Moxon & Barker. "That the conveyance of Cairn Catto to lrs.
Poulson is to go through. I have no objection to whatever
date 1s put on the zgreement." Was the conveyance of Cairn
Catto part of the package deal of the transfer of the
businesses? A, No.

Would you look at this paragraph and tell me why you put a
reference to the date of the agreements in the same paragraph
as the conveyance, 31lst December, 19707 (Handed to witncss)

A, I cannot remember what it referred to.

How did your wife come to be given Cairn Catto? A. she
was not given it.

Well, it was conveyed to her apparently? A, Yes, ghe paid
for ity

What? A, She poid for it.

Who did she pay? A. She paid the Wekefield Building
Society off and borrowed money from the Wokefield Building
Bociety herself, and shec paid for the balance.

Calrn Catto belonged to who?  A. It belonged to me
originally. Now then, to meke sure that they did everything

CcCOTrarnt
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934.

935.
936.

937.

938.

939.

940.

941.

942'

943.
944.

945.

Q.

Qn

Q.

oW Wnot was it worth? A, About £10,000 at that time.

So you hzd something worth £10,000 which weas in mortgage, was
1 s A, Yes.

For how much? A, Six, if my memory Serves me right.

So you say your wife paild off the six? A, Well, she had
to, to get it.

And it was conveyed to her by you?  A. Ye
By your signature?  A. Yes, I expect so.
And what happened to the balance of the money, the £4,000;,

the difference? A, Well, she had it.

But did she give it to you? A, No.

You have something worth £10,000 morgzged for £6,000, sur plus
value £4,000; thut is right, is it not? You cowsy it to her
on terms that she pays off the mortgage, €0 she gets a property
worth £10,000 for which she has paid £6,000. So she is

£4,000 to the good, is she not? A. Yes.

Well, has she paid you the £4,0007 A, Well, I hove not got
it personally, I do not know. It might have been put in the
businesscs, but I would not know.

Somewhere there is a conveyance by you to your wife, conveying
to her the property, I suppose, on termg she pays off the

[0

mortgage? A. Yes.

Well, does that conveyance say that ghe is to have it for
nothing more than the mortgage?  A. No.

Well, what does it say? A, I expect it says the purchase
price is so much,

Yes. A, And they took the great prececaution of not having
the Building Society valuation, they hod an independent valuer
so that there could be no question that it was other than the
nmarket value, and it was Hollis & Webb who valued it as
independent --  Because the Building Society have their own
valuer, they went to that prccaution. Now where that money
is, the only person I cun suzgest you ask is Sweetman and her,
not mee.

We might possibly ask your wife? A. Yeg, or Sweetman oOr

the accountant.

. You have never askcd yourself where the money went? A, Ko.

Is £4,000 too small to care about? A. No. After all,
things were out of my control, sir,

Your conveyance was not out of your control. Why did you
convey it to your wife =2t all? A, Beeausce we had to move

M1t A anll "Manaaoseh',
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954.

955.
956.

957,

958.
959.

9€e0,

961..

Q.

i
e

Q’

Why did you convey this Cairn Catto house to your wife?

A, Because ghe was prepared to buy it 2t the market value.
To put it out of the reach of your creditors? 4, Oh, no,
sir,

Where is the di fference? A, Well, I cennot tell you, but
the only two peoplc to ask are either Sweetman op her,

You are under an obligation to give a full and true account
of your affairs you know? A, Yes.

Which I suggest you arc not 2t this moment doing? A, I am
sorry, I disagree with TG

Are you still living with your wife? A, Yes.

And you have never discussed what happened to the balance of
the money? A, Look, as far as this business is concerned
my marriage has begn ——

We are not taling about "thisg business"; this house. £4.,000
is quite a lot of money to your creditorsg? A, I am sorry,
I cannot answer,

You care not what happened to it? 4, 1t is not a case of
earc not, sir, I have no knowledge at this stage.

Well, will you undertakc to find out? 4, YTeos, sir,

Then your wife then sold that house and she 1s steted to have
received a balance of £,6007 4, No, she has not sold it.
She did not sell it? A, She has not sold Cairn Catto, we
are living in it,

What about "Clandon"? A, That is the same place.

Oh, you have changed your name have you, I am sorry. dJust

a minute, at page 49 of your Préliminary Examination you paid

this; "There was n surplus of £1,600 on the sale of Cairn
Catto, Carleton Green, which was used by my wife as part of
the deposit on the dwellinghouse "Clzndon'", Is thet a

mistcke? A, sorry, I do not know, I mean, it certzinly
is the same house, it is the same Premiscs, it is Just a new
name, "Caim Catto" wag n name that was thers before we
went in, and now it is ealled "Clandon",

Perhaps you would undertake to clirify this mattop? A, Oh,
very definitely,

Now, what about other presonts that you gave to your wife,
Have you made her 20y presents in recent years? Let us stori
with this list of securitics which we have been discusaing?
f, I did not give her any of those; those were left her by
her father.
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975.

976.

977

978.

979.
980.

981,

What 211 of them? A, Yes.

" When did he die? A Six or seven years, @ight‘years ago .

Have you made her any other presents, say withiﬁithe'last
five or six years? A, Not shares, no.

Have you made her any presents of jewellery or valuables?
A. I have not a recollection of anything substantial.

Do you still possess a walnut table cunteen of silver cutlery?

A, No.

That has been s0ld has it?  A. Yes.

When was it sold? A. Two years ago probably, or more.
Two years? A, Probably morc than two years ago.

What about the baby grand piano? A, Well, that is still
there.

Ta whom does that belong, who bought it? 4, It was bought
during the war.

During the war? A. Yes.

I suggest to you that it was not more than five or six years
ago? A, Well, I am sorry, but your information is most
emphatically wrong. It was bought during the war from a
Mrs, Perry, as she was then, she is culled Jogunsen and she
lives out in Victoria, Vancouver Island.

Well, I am quoting from a letter from your wife's solicitors,
Moxon & Barker, Mr. Stringer, who says "The following items
of furniture in the house were presents by Mr, Poulson to
Mrs. Poulson: a baby grand piano given at Christmas five or
six years ago." A. Well, I am not aware of this. That
piano was bought during the war.

Have you given her any gifts of ordinary furniture? 4, INot
gince this job happened, no,

Well now, the furniture at "Manassch" was apparently valued
at 2 very considerable sum ~- A, What it cost.

€8. And it was sold for a much lesscer sum, about £3,0007
A, It was absolutely scandulous, it was heart-breaking. I
see a gentleman at the back nodding, he was there.

<

Who received the proceeds of sale of the furniture? 4. You
have got the figures from Spencers.

Who rececived the proceeds of sale? A, My wife,

Why ? A, Because she denlt with the sale of that with
opencers.

But why should she receive the money 7 A, Well, because they

sent the cheque to her, they did not send it to me,

i




992,

993.

994.

995.

996.
ST
288,

999.

Wby should youp wife have the chegu

Cdealt with Spencers. 1did not ob

Has your wife sti1l1l got thot money?

1t 1t was your furniture, was it not? 4. Yegs.,

e? 4, Beecruse she
Jeet to them sending it --
4. Yes,

Have you asked her for it? A4, No.  She hag disdbsed it

to the Trustee to give it to him,
Is this the same sum as ig put in y
as "Cash in hands of wife £2,116"7
That is the same sum, isg it? A,

our Statement of Affairs
4. Yeg,
Yosu,

And who owns the furniture in "Clandon"? A, She does.

Wherc did she gat 1t from? A, O
bought thingg. There is not much
bungalow,

h, over the years she hng
there, 1t is only a little

I see. So then none of the original furniture from "Managsoh"

is there? A, Well, odd little p
Have you given your wife any jewell
letter yesterday moming asking abo
it out, the details, and the Trusto
I am sure -- 4, But she did not
morning from her solieitors,

Who got the proceeds of sale of the
you know how much that was? A,
thet was,

It was silver, was it rot, I mean s
would not know if it was not genuin
thing.

Roughly speaking? A, I have not
if it is anything like "Managsseh" g
got much,

But did your wife get the money?

I do not understand, Are you =t o
something? There you are, bankrup

ieces, but it is very small,
ery? A, she got a

ut this and she ig getting
¢ will be getting it,

got it until yesterday

canteen of cutlery? Do
No, I do not know how much

ilver silver? 4, i
e, if it was not the reszl

the foggiest. I men,
ale, you would not have

A, Yea,

- Why would that be? 4, Beeause she declt with it,

dds with your wife or
t, living in the same housg

and never asking hor what she has done with thousands of

pounds worth of your nssets. 1t 4
Mr. Poulson, does it? A, It has
strained,

It is not too difficult to aay "Wha
broceeds of the sale of my house?"
that money that she got from the pr

house are kept in the bank arnd thay

oes not seem very sensible,
been very diffieult and

t have you done with tho
A, They are there,
oceeds of the sale of the

are there, and she has




1004,

1005.

1006,

1007.

1008.

1009.

1010.
1011.
Q2.

1013,

@35closed them to the Public Trustce, so your impugning

'something that is not correct.

5. Do I understand she is going to claim them; is that what you

Q‘

Q.

Q.

Qe

mean? A, No, she has

declared them.

Why doecs she not hand them over? A, She has got @

counter-claims; she has

paid various debts for me.

I sece. A, Well, if you have seen the things from the

Public Trustee you will sec that.
You mean she claims to heve a set off? A, Yes,

I sece. You say that your wife is making out a 1list of the

things you gave her. Now, we see from your accounts that you

were earning something in the order of six figurcs a year,

were you not? A, Yes.

T would have thought a man like yourself, generous hearted,
would have given your wife some falrly substantial presents

a mink coat or -- A,
she tells me.

She has one, but she got it in 1960,

What in fact did you spend the money on that we can see from

your drawings, if you did not spend it on your wife? A, I

did not exactly starve,
You mean to say that you
cannot remember a single
A, It was not £100,000
not?

Yes, but you did not pay
did, they have had a lot

were earning £100,000 a yecar and you
present you gave to your wife?

net, it was most of it tax, was it

the tax, you sece. A, Oh yes 1

more ~—-—

Gross is very nice. Anyway you say upon your oath, having

regard to the present state of your memory, that you ;nnot

remembor whether during the last, shall we say, eight years

you gave your wife any valuable presents at all, no matter

how much you were earning; is that right? A, No. You

are getting 2 list of them, sir, she is making a list out

for you but I cannot remember individual items, so 1 certainly

could not remember what they cost.

Anything over £5007 A,

There will be one or two, yes.

And you cannot remember what they are? A,  No.
And that is the best account you can give? A, I should
only be creating difficulties. Why not wait until you have

got it. You only asgked

for them yesterday.

Yes, but I am asking you, you see you are the donor? A, I

cannot remember, I mean, I would just be guessing and
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1015,
1018,

1018,

1019,

1017,

eeing to things thot Probably woulg
ould I have g loan of O.R.7. please?
Do you remember being =agked o sign a geries of qUucations in
the Official Receiver's oifice in which it
glven any presents to your wifeon
you that in answering those

not be right,
(Document not produced)

8aid "Have yoy

At any rate, can I te1]

you did not discloge

ANy presents given to your wife ot al11 other, I think, than

some insurance policies, That ansver, therefore,

been incorreet, must it not?

MR, SAFFMAN:
a certain angwarp to Mr,
that document,

MR. MUIR HUNTZR:
document opn be producad,

questions
must have
With respect, sir, if my learned friend is rutting
Poulson he must show him the
It is not Necessarily that the answer —-
Alright, wg will sit down and sce if the

It is the O.R.7. which is one of
for the Purposes of hig Bxaminatior

answer in

bean mislaid, and if ny learned
friend Mr, Saffman will not allow me to put the question in
the form I have, then I Will wait unti] the document ig found,
Q. How many children do you have? 4,
Q. How 0ld are they? A4, Twenty-one
Q. Are either of them married? 4.

Two.
and eighteen,
No.

4. Have you glven them “ny presents in the last elght years?
A, Well, birthd ay Presentsg, a§:Ec
AR Substantial ones, £100 or more? 4. No. SEVE
(Document not found) i
MR. MUIR HUNTER ; Never mind, we ghnll hive anothep Opportunity,
I hope, orf referring to it, beesuse I do not wish te hold up
the Court, Sir, as you have heard, we are in the middle of
8 number of investigations into thig matter, which ig fairly ame 7
complieated, ang some of which I do not wish to take an unfair
advantage of Mr, Poulson without being able to Presaent him
with the dacumentﬁ, not all of whieh are arailable, ang ng you
have been good cnough to appoint an additional date, namely nto
the 3rd July, I would ask that yoy adjourn until thet date, es,
THE REGISTRAR: Yes, the
(PUBLIC EXAMTNAT TON adjourned to 3rd July, 1972)
titute
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